
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 4049
2. Ανακοινώνεται επιστολή του ανεξάρτητου Βουλευτή του

Νοµού Ροδόπης κ. Ιλχάν Αχµέτ, προς τον Πρόεδρο της Βου-
λής κ. Νικόλαο Βούτση, µε την οποία ενηµερώνει το Σώµα ότι
εντάσσεται στην Κοινοβουλευτική Οµάδα της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, σελ. 4005 - 4006

3. Ανακοινώνεται επιστολή της Προέδρου της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-
ΔΗΜΑΡ κ. Φωτεινής Γεννηµατά, προς τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Νικόλαο Βούτση, µε την οποία ενηµερώνει το Σώ-
µα για την αποδοχή και προσχώρηση του Βουλευτή κ. Ιλχάν
Αχµέτ στην Κοινοβουλευτική Οµάδα της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ, σελ. 4005, 4007

4. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολο-
γίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της Εισαγγελι-
κής Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών, σελ. 4044

5. Απόφαση παράτασης της προθεσµίας λειτουργίας της
Εξεταστικής Επιτροπής για τη διερεύνηση της νοµιµότητας
της δανειοδότησης των πολιτικών κοµµάτων, καθώς και των
ιδιοκτητριών εταιρειών µέσων µαζικής ενηµέρωσης από τα
τραπεζικά ιδρύµατα της χώρας, που έχει συσταθεί κατά τα
άρθρα 144 και επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και για
την οποία η Ολοµέλεια έχει ορίσει προθεσµία υποβολής του
Πορίσµατός της µέχρι και την 16η Ιανουαρίου 2017, έως την
23η Ιανουαρίου 2017, σελ. 4044

6. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 4044, 4045, 4046
7. Αποχώρηση από την αίθουσα του Βουλευτή της Δηµο-

κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγ-
κέρογλου, σελ. 4045

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 814 έως 893, σελ.

4009 – 4088
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4029 - 4038
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών:
i. σχετικά µε τη στελέχωση 12 περιφερειακών αεροδρο-

µίων της ελληνογερµανικής κοινοπραξίας Fraport A.E., µε
προσωπικό του Πυροσβεστικού Σώµατος, σελ. 4039

ii. σχετικά µε τη δολοφονική επίθεση συµµορίας κατά του
Γραµµατέα ΔΑΠ-ΝΔΦΚ ΑΤΕΙ Θεσσαλονίκης, σελ. 4040

β) Προς τον Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης, σχετικά
µε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης (ΕΒΖ), σελ. 4042

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης:

i. σχετικά µε τη βελτίωση των προϋποθέσεων απονοµής
της προνοιακής σύνταξης σε ανασφάλιστους υπερήλικες,
σελ. 4046

ii. σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των ερ-
γαζοµένων της επιχείρησης σούπερ µάρκετ ΑΦΟΙ ΚΑΡΥΠΙΔΗ
ΑΕ, σελ. 4047

δ) Προς τον Υπουργό Μεταναστευτικής Πολιτικής, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων προστασίας των προσφύγων και µετανα-
στών από τη βαρυχειµωνιά, σελ. 4049

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ

ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 
σελ. 4005 - 4051

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΘΕΩΝΑΣ Ι. , σελ. 4045, 4046
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 4045, 4046
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 4044, 4045
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 4044, 4045, 4046

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ Ε. , σελ. 4047, 4048
ΒΑΡΔΑΛΗΣ Α. , σελ. 4047, 4048
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 4040, 4041
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 4039, 4049, 4050
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 4046
ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ Δ. , σελ. 4042, 4043
ΜΟΥΖΑΛΑΣ Γ. , σελ. 4049, 4050
ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 4046, 4047
ΤΟΣΚΑΣ Ν. , σελ. 4039, 4040, 4041
ΧΑΡΙΤΣΗΣ Α. , σελ. 4043, 4044

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’

Δευτέρα 16 Ιανουαρίου 2017



Αθήνα, σήµερα στις 16 Ιανουαρίου 2017, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.04’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΣ ΧΡΙΣΤΟ-
ΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Θα ήθελα να σας ενηµερώσω για µια δήλωση του κ. Ιλχάν

Αχµέτ, του Ανεξάρτητου Βουλευτή του Νοµού Ροδόπης, ο ο-
ποίος ενηµερώνει το Σώµα ότι εντάσσεται στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ, όσο
και για την αποδοχή της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ της προσχώρησής
του. 

(Στο σηµείο αυτό καταχωρίζονται στα Πρακτικά τα προανα-
φερθέντα έγγραφα, τα οποία έχουν ως εξής:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’

Δευτέρα 16 Ιανουαρίου 2017



4006 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4007



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Παρα-
καλείται  κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές προς
το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Αναστασία Γκαρά, Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα:

4008 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4009



4010 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4011



4012 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4013



4014 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4015



4016 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4017



4018 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4019



4020 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4021



4022 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4023



4024 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4025



4026 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4027



4028 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4029



4030 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4031



4032 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4033



4034 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4035



4036 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΣΤ’ - 16 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2017 4037



4038 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθούν έξι επίκαιρες ερωτήσεις.
Ξεκινάµε µε την επίκαιρη ερώτηση, στην οποία θα απαντήσει

ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Νικόλαος Τόσκας.
Είναι η δεύτερη µε αριθµό 330/10-1-2017 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εσω-
τερικών, σχετικά µε τη στελέχωση των δώδεκα περιφερειακών
αεροδροµίων της ελληνογερµανικής κοινοπραξίας «FRAPORT
Α.Ε.» µε προσωπικό του Πυροσβεστικού Σώµατος.

Κύριε Κατσώτη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η σύµβαση του ελληνικού δηµοσίου µε την κοι-

νοπραξία «FRAPORT», σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα και ανακοινώ-
σεις των πυροσβεστών, προβλέπει τη στελέχωση των υπηρεσιών
πυρασφάλειας των περιφερειακών αεροδροµίων µε προσωπικό
του Πυροσβεστικού Σώµατος, µε έναρξη από τις αρχές του
έτους. Κάνουν λόγο, επίσης, για απασχόληση σε αυτά πεντακο-
σίων πυροσβεστών.

Σύµφωνα µε ανακοινώσεις επίσης των ενώσεων πυροσβεστών
-που θα σας καταθέσουµε µετά στα Πρακτικά- και ανησυχούν
αρκετά, το Αρχηγείο του Πυροσβεστικού Σώµατος κάλεσε τους
πρώτους εκατόν σαράντα έξι πυροσβέστες µε σκοπό την εκπαί-
δευσή τους. Με νεότερη ανακοίνωσή του, στις 3-1-2017 εγκρίνει
τη συµµετοχή ενενήντα τριών πυροσβεστικών υπαλλήλων στο
Σχολείο Πυρασφάλειας Αεροδροµίων. Αρκετοί από αυτούς δεν
έχουν υποβάλει αίτηση για τη στελέχωση των περιφερειακών αε-
ροδροµίων της ελληνογερµανικής κοινοπραξίας. Είναι, δηλαδή,
ακούσια αυτή η µετάθεση.

Η απόφαση αυτή δηµιουργεί ιδιαίτερη ανησυχία και ακόµα µε-
γαλύτερη υποστελέχωση των υπηρεσιών του Πυροσβεστικού
Σώµατος. Δηµιουργούνται εύλογα ερωτηµατικά, σχετικά µε το
αν έχει υπογραφεί σύµβαση ανάµεσα στο Πυροσβεστικό Σώµα
και την κοινοπραξία και, αν ναι, ποιος τελικά θα είναι ο ακριβής
αριθµός του προσωπικού του Πυροσβεστικού Σώµατος που θα
στελεχώσει τα περιφερειακά αεροδρόµια. Ποιες θα είναι οι σχέ-
σεις εργασίας και οι αµοιβές του προσωπικού της Πυροσβεστι-
κής που θα απασχοληθεί σε αυτά;

Η παραχώρηση προσωπικού, σε συνδυασµό µε τις µεγάλες ελ-
λείψεις που υπάρχουν στο προσωπικό του Σώµατος, θα επιβα-
ρύνει ακόµα περισσότερο την ήδη άσχηµη κατάσταση, µε τις
µεγάλες ελλείψεις που υπάρχουν στο προσωπικό της Πυροσβε-
στικής. Όπως άλλωστε έχουν αναδείξει κατ’ επανάληψη οι συν-
δικαλιστικοί φορείς του προσωπικού, τα πληρώµατα των οχη-
µάτων που καλούνται να αντιµετωπίσουν συµβάντα έχουν ήδη
µειωµένη σύνθεση. Τα προβλήµατα είναι ακόµα πιο αυξηµένα
κατά την αντιπυρική περίοδο, σε συνδυασµό µε τις ελλείψεις και
τα προβλήµατα που υπάρχουν στην υλικοτεχνική υποδοµή και
τα εναέρια µέσα.

Το ΚΚΕ θεωρεί ότι είναι επιτακτική ανάγκη, µετά την πρόσφατη
απόφαση παραχώρησης προσωπικού για τη στελέχωση των πε-
ριφερειακών αεροδροµίων, πρώτον, η Κυβέρνηση να αυξήσει τις
πιστώσεις του τακτικού προϋπολογισµού, που παραµένουν µει-
ωµένες περίπου κατά 130 εκατοµµύρια στα χρόνια της καπιταλι-
στικής κρίσης.

Δεύτερον, να γίνουν όλες οι αναγκαίες προσλήψεις στο προ-
σωπικό της Πυροσβεστικής µε σταθερές και µόνιµες σχέσεις για
όλο το προσωπικό. 

Τρίτον, η Κυβέρνηση να πάρει όλα τα µέτρα, να σταµατήσει
το απαράδεκτο καθεστώς των διαφορετικών σχέσεων στην υπη-
ρεσία µε µόνιµους πυροσβέστες πενταετούς θητείας, εποχια-
κούς πυροσβέστες και λοιπά. 

Τα ερωτήµατα, κύριε Υπουργέ, έχουν να κάνουν µε το αν
πράγµατι έχει υπογραφεί σύµβαση µε την κοινοπραξία και το Πυ-
ροσβεστικό Σώµα και αν ναι ποιο είναι το περιεχόµενό της. Επί-
σης, αν η Κυβέρνηση θα κάνει τις αναγκαίες προσλήψεις, ώστε
να καλύψει τα µεγάλα κενά που υπάρχουν συνολικά στο προσω-

πικό του Πυροσβεστικού Σώµατος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-

κών): Ευχαριστώ.
Κύριε Κατσώτη, κατ’ εφαρµογή των διατάξεων του ν.4389/

2006 και προκειµένου να υπάρξει οµαλή λειτουργία των περιφε-
ρειακών αεροδροµίων από τον επόµενο µήνα, υπεγράφησαν µε-
ταξύ του Πυροσβεστικού Σώµατος και της εταιρείας οι βασικοί
όροι συµφωνίας, για την παροχή ορισµένων υπηρεσιών πυρό-
σβεσης. Η κανονική σύµβαση, όµως, δεν έχει υπογραφεί ακόµη.
Είναι κάτι το οποίο πρέπει να γίνει τις επόµενες µέρες. 

Με βάση αυτή την συµφωνία, έχουν αναδιαρθρωθεί ορισµένοι
πυροσβεστικοί σταθµοί σε ορισµένα αεροδρόµια και συγκεκρι-
µένα της Θεσσαλονίκης, της Κέρκυρας, των Χανίων, της Ρόδου
και της Κω. Ιδρύονται νέες υπηρεσίες στα αεροδρόµια που δεν
υπάρχει Πυροσβεστική Υπηρεσία -υπήρχε Πυροσβεστική Υπηρε-
σία της Υπηρεσίας Πολιτικής Αεροπορίας µέχρι τώρα- και αυτά
είναι τα αεροδρόµια της Ζακύνθου, Κεφαλληνίας, Σαντορίνης,
Μυκόνου, Μυτιλήνης, Σάµου, Καβάλας και Σκιάθου. 

Ο συνολικός αριθµός για τα δεκατρία αεροδρόµια που απαι-
τείται είναι πεντακόσιοι τέσσερις πυροσβέστες. Από αυτούς τους
πυροσβέστες, απαιτούνται διακόσιοι πενήντα πυροσβέστες για
τα δεκατρία αεροδρόµια και για τις υπηρεσίες που αποδυναµώ-
θηκαν, γιατί πήραµε προσωπικό. Για παράδειγµα, στη Σάµο ή την
Μυτιλήνη πήραν προσωπικό για τα αεροδρόµια, εποµένως πρέ-
πει να αναπληρωθεί αυτό το προσωπικό. Άρα ο αριθµός που θα
πρέπει να µετακινηθεί είναι διακόσια πενήντα άτοµα. 

Αυτές τις ηµέρες, έχουν ήδη εκπαιδευτεί διακόσιοι πυροσβέ-
στες και το ερώτηµα που τίθεται είναι πώς θα µετακινηθούν, πώς
θα µετατεθούν ουσιαστικά αυτοί οι άνθρωποι, κάτι το οποίο θα
ρυθµιστεί νοµοθετικά. Πλην όµως, σε ό,τι αφορά το ανθρωπι-
στικό σκέλος, προσπαθούµε να είναι από κοντινές περιοχές,
ώστε να µην επιβαρυνθούν. Είναι ένα ζήτηµα, το οποίο µας απα-
σχολεί, αλλά πρέπει να λυθεί άµεσα, γιατί πρέπει να αρχίσει η
λειτουργία των αεροδροµίων. Όπως καταλαβαίνετε, δεν µπο-
ρούν να λειτουργήσουν τα αεροδρόµια χωρίς τους πυροσβεστι-
κούς σταθµούς. Είναι προαπαιτούµενο και καταλαβαίνετε όλοι
ότι πρέπει να γίνει. Είναι ένα ζήτηµα το οποίο µας προβληµατίζει,
µας απασχολεί και πιστεύουµε ότι είµαστε σε κατεύθυνση επίλυ-
σης στο επόµενο διάστηµα. 

Σχετικά µε το πώς έχει σχέση µε µια άλλη ρύθµιση, η οποία
επίκειται -δηλαδή, την µονιµοποίηση των πυροσβεστών πενταε-
τούς υποχρέωσης-, όπως ξέρετε, από τους πέντε χιλιάδες περί-
που πυροσβέστες πενταετούς υποχρέωσης, οι οποίοι προσλήφ-
θηκαν βάσει νόµου του 2011, λιγότεροι από τους µισούς, δύο χι-
λιάδες εκατό, πρέπει να µονιµοποιηθούν. Για τους υπόλοιπους
πρέπει να γίνει ανανέωση της πενταετούς θητείας. 

Μέσα σε ένα τέτοιο πλαίσιο προσπαθούµε να καλύψουµε αυτά
τα κενά που αναφέρατε πριν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Κατσώτη, έχετε τρία λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχω εδώ ανακοινώσεις από την Ένωση Πυρο-

σβεστών της Ρόδου, του Βόλου, της Σκιάθου, του Πλωµαρίου
της Μυτιλήνης, της Λακωνίας, των Κυθήρων, οι οποίοι διαµαρ-
τύρονται για όλη αυτή τη λειτουργία, που είχατε σε σχέση µε την
εκπαίδευση αυτών των πυροσβεστών και τη µετάθεσή τους.      

Εµείς διαφωνούµε και συντασσόµαστε µε τις ενώσεις που δια-
µαρτύρονται για τις ακούσιες µεταθέσεις. Αυτές θα δηµιουργή-
σουν σοβαρά προβλήµατα στο προσωπικό του Πυροσβεστικού
Σώµατος. Μεγάλο µέρος θα υποχρεωθεί να ξεσπιτωθεί, να δα-
πανήσει µεγάλο µέρος από το ήδη πετσοκοµµένο εισόδηµά του
για την µετεγκατάστασή του. 

Βέβαια, όπως είπαµε αρχικά, κύριε Υπουργέ, θα µείνουν υπο-
στελεχωµένα άλλα τέτοια καταστήµατα του Πυροσβεστικού Σώ-
µατος, τα οποία είναι αναγκαίο να στελεχωθούν µε πρόσληψη
νέου προσωπικού. 

Είναι γνωστό ότι υπάρχουν µεγάλες ελλείψεις. Οι πενταετούς
υποχρέωσης, µε συµβάσεις πέντε χρόνων ή οι εποχιακοί, δεν κα-
λύπτουν τις ανάγκες του Πυροσβεστικού Σώµατος, ιδιαίτερα
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κατά την περίοδο που οι ανάγκες είναι πολύ µεγάλες. Γι’ αυτό
πιστεύουµε ότι θα πρέπει να δείτε τον κανονισµό που σας έχει
κατατεθεί. 

Έχω εδώ έναν κανονισµό που, αν δεν κάνω λάθος, ακόµα και
προχθές σάς κατέθεσε η Ενωτική Αγωνιστική Κίνηση Πυροσβε-
στών. Είναι ένας ολοκληρωµένος κανονισµός µεταθέσεων, που
νοµίζω ότι θα πρέπει να τον συζητήσετε. Είναι ένας αναχρονιστι-
κός κανονισµός αυτός που υπάρχει µέχρι σήµερα και που φέρνει
σε αντιπαράθεση τους εργαζόµενους στην Πυροσβεστική. Θα
πρέπει να διαµορφώσετε έναν άλλο κανονισµό προκειµένου να
µην είναι σε βάρος των εργαζοµένων στο Πυροσβεστικό Σώµα
αυτές οι µεταθέσεις.

Καταθέτω, λοιπόν, στα Πρακτικά τις ανακοινώσεις των Ενώ-
σεων Πυροσβεστών ανά την Ελλάδα που διαµαρτύρονται γι’
αυτή την ακούσια µετάταξη-µετάθεση, όπως σας είπα, καθώς και
τον κανονισµό που σας έχουν καταθέσει και επίσης ένα υπό-
µνηµα που κατατέθηκε πάλι προχθές εν όψει και της νέας αντι-
πυρικής περιόδου, όπου κάνουν εδώ συγκεκριµένες προτάσεις
για τις ανάγκες που υπάρχουν και για το πώς θα πρέπει η Κυβέρ-
νηση και βέβαια το Υπουργείο σας να καλύψει αυτές τις ανάγκες
και σε προσωπικό και σε υλικοτεχνική υποδοµή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Κατσώτης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πάνω απ’ όλα, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να λάβετε υπ’όψιν
τις ανάγκες των εργαζοµένων και οι µεταθέσεις να γίνουν εθε-
λοντικά, να είναι κοντά, όπως είπατε, για να µην υπάρχουν και
νέα προβλήµατα γι’ αυτούς τους εργαζόµενους, πέρα απ’ αυτά
που έχουν, που είναι πολλά και τα γνωρίζετε, καθώς τα έχουµε
συζητήσει κατ’ επανάληψη και σας τα έχουµε εγχειρίσει µέσα
από πολλές ερωτήσεις το προηγούµενο διάστηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Κύριε Κατσώτη, πράγµατι τα προβλήµατα του Πυροσβε-
στικού Σώµατος είναι πάρα πολλά. Μπορώ να πω –και το έχω
ξαναπεί σε αυτή την Αίθουσα- ότι αµφιβάλλω αν υπάρχει άλλο
κοµµάτι του κρατικού µηχανισµού των δηµοσίων υπηρεσιών που
να έχει πιο στρεβλή δοµή και τόσα πολλά συσσωρευµένα προ-
βλήµατα. 

Φέτος τελείωσε, όπως είπα πριν, η πενταετής υποχρέωση-υπη-
ρεσία των πυροσβεστών πενταετούς θητείας. Φέτος τελείωσε η
πενταετής διάρκεια για τα αεροπορικά πυροσβεστικά µέσα, µε-
σαία και βαριά. 

Δυστυχώς η αδιαφορία προηγούµενων κυβερνήσεων και οι
στρεβλές καταστάσεις µάς πιέζουν προκειµένου να πάρουµε
αποφάσεις που έχουν επιπτώσεις και στο προσωπικό, το οποίο
στις πυρκαγιές του περασµένου καλοκαιριού κατέβαλε τερά-
στιες προσπάθειες κι έτσι µειώθηκαν οι επιπτώσεις. 

Οι πυροσβέστες στην Ελλάδα, γύρω στα δεκατρείς χιλιάδες
άτοµα, είναι αρκετοί. Είναι σε πολλές περιοχές υπεράριθµοι και
σε άλλες περιοχές υπάρχει ελλιπές προσωπικό, δηλαδή υπάρχει
µια στρεβλή δοµή και κατανοµή του προσωπικού, όπως υπάρχει
στρεβλή δοµή και στις τοποθεσίες που υπάρχουν οι πυροσβε-
στικοί σταθµοί, γιατί ξέρετε καλά πώς δηµιουργούνταν αυτοί οι
πυροσβεστικοί σταθµοί. 

Καθαρά για ρουσφετολογικούς σκοπούς φυτεύονταν, τοποθε-
τούνταν, δηµιουργούνταν όπου εξυπηρετούντο τα κοµµατικά
συµφέροντα, µε αποτέλεσµα να έχουν δηµιουργηθεί καταστά-
σεις στρεβλές που δύσκολα διορθώνονται. 

Επίσης, αναφέρετε στην ερώτησή σας για τις διαφορετικές
σχέσεις εργασίας µε τους µόνιµους πυροσβέστες, της πενταε-
τούς θητείας, τους εποχιακούς πυροσβέστες. Καταλαβαίνετε
πόσο στρεβλό πλέγµα εργασιακών σχέσεων υπάρχει µέσα στο
Πυροσβεστικό Σώµα. Για πρώτη φορά, φέτος, µπήκε προσωπικό
µε πανελλήνιες εξετάσεις και αυτός σκοπεύουµε να είναι ο τρό-
πος εισόδου πυροσβεστών στο Πυροσβεστικό Σώµα κι όχι από
«παράθυρα» ή άλλες «πόρτες», όπως γινόταν µέχρι τώρα, γιατί
µέχρι τώρα η διαδικασία ήταν εποχιακοί πυροσβέστες πενταε-
τούς υποχρέωσης, µονιµοποίηση. Και µετά άρχιζαν οι επιλαχόν-

τες από κάτω, που είναι κάποιες χιλιάδες, οι οποίοι άνθρωποι πιέ-
ζουν για να βρουν κι αυτοί µια θέση. Εποµένως υπάρχουν υπε-
ράριθµοι. 

Σε µερικά µέρη υπάρχουν διαφορετικές σχέσεις, στρεβλές
σχέσεις και υπάρχει αναχρονιστική δοµή και υπάρχουν και κανο-
νικές ανάγκες και ανάγκες που προκύπτουν τώρα µε τα περιφε-
ρειακά αεροδρόµια. Προσπαθούµε µέσα από αυτό το παζλ των
προβληµάτων να βρούµε λύσεις. Δεν είναι πάντα εύκολο. Κά-
νουµε ό,τι µπορούµε, αλλά δυστυχώς έχουµε κληρονοµήσει µια
πολύ στρεβλή κατάσταση. Θα προσπαθήσουµε, όµως, να επιλύ-
σουµε το ζήτηµα των µεταθέσεων µε τον πιο ανώδυνο για το
προσωπικό τρόπο, αλλά παρέχοντας τις υπηρεσίες που είµαστε
υποχρεωµένοι να δώσουµε στα περιφερειακά αεροδρόµια. Εξε-
τάζουµε, λοιπόν, τον τρόπο που σας είπα πριν, ο οποίος εάν υλο-
ποιηθεί σύντοµα, θα επιλύσει και το θέµα των µεταθέσεων µε τον
πιο ανώδυνο τρόπο, δηλαδή, µέσω των πυροσβεστών πενταε-
τούς υποχρέωσης. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε κι εµείς.
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 322/9-1-2017 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αττικής της Νέας Δηµο-
κρατίας κ Μαυρουδή Βορίδη προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
σχετικά µε τη δολοφονική επίθεση συµµορίας κατά του Γραµµα-
τέα ΔΑΠ-ΝΔΦΚ ΑΤΕΙ Θεσσαλονίκης.

Κύριε Βορίδη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αυτό το περιστατικό που περιγράφεται στην επίκαιρη ερώτηση

συνέβη βέβαια στις 4-10-2016 και έχει χάσει το επίκαιρο του χα-
ρακτήρα του, αλλά εξαιτίας αναβολών, εν µέρει λόγω υποχρεώ-
σεων δικών µου και εν µέρει λόγω υποχρεώσεων του Υπουργού,
φτάσαµε να το συζητάµε σήµερα. Επέµεινα στο να συζητηθεί µε
τη διαδικασία των επίκαιρων ερωτήσεων γιατί θεωρώ ότι κάποια
στιγµή θα πρέπει να υπάρξει µια σαφής τοποθέτηση, κατεύ-
θυνση επί της συνολικής αντεγκληµατικής πολιτικής απέναντι σε
αυτό το οποίο είναι ένα ενδηµικό φαινόµενο που µαστίζει την ελ-
ληνική πολιτική ζωή. Και αυτό είναι η βία από οργανωµένες οµά-
δες της άκρας Αριστεράς, των αναρχικών, των αντιεξουσιαστών. 

Στη συγκεκριµένη περίπτωση, έχει µία ιδιαίτερη οξύτητα γιατί
πρόκειται για µια απρόκλητη επίθεση απέναντι σε ένα στέλεχος
της φοιτητικής νεολαίας της Νέας Δηµοκρατίας, της ΔΑΠ-ΝΔΦΚ
που γίνεται –το τονίζω- απρόκλητα, σε έναν χώρο που κανονικά
δεν δικαιολογεί κάτι τέτοιο, σε µία καφετέρια. Δέχεται, λοιπόν,
αυτός ο άνθρωπος µια επίθεση από µια οργανωµένη οµάδα. Το
αποτέλεσµα της επιθέσεως αυτής είναι κάταγµα κλείδας, κά-
ταγµα σκαφοειδούς αριστερά, ρωγµώδες κάταγµα άνω πέρατος
κερκίδας, κακώσεις της κεφαλής, του ηµιθωρακίου, αριστερού
αγκώνος και πηχεοκαρπικής.  

Τι θα κάνουµε µε αυτή την ιστορία; Αυτό είναι το ερώτηµα. Τι
θα γίνει µε αυτή την κατάσταση; Τι θα γίνει µε αυτές τις οµάδες,
οι οποίες είναι ανεξέλεγκτες, φαίνεται να µην µπορούν να τιθα-
σευτούν και εν τέλει καταλήγουν άνθρωποι να υφίστανται τέ-
τοιου είδους και τέτοιας εκτάσεως σωµατικές βλάβες, άρα
ουσιαστικά κίνδυνο ζωής –τελειώνω σε δεκαπέντε δευτερόλεπτα,
κυρία Πρόεδρε- να κινδυνεύει η ζωή τους γιατί έχουν απόψεις
µε τις οποίες οι συγκεκριµένοι κύριοι διαφωνούν. Τι θα γίνει µε
αυτούς; Διότι είναι κι ένα ευρύτερο θέµα. Εντάξει, αυτό είναι ένα
συγκεκριµένο περιστατικό, αλλά την προηγούµενη βδοµάδα εί-
χαµε ριπές και µε καλάσνικοφ, µάλλον δεν ήταν ριπές, απ’ ό,τι
έµαθα ήταν βολή κατά βολή –το οποίο είναι ακόµα πιο επικίν-
δυνο- στοχευµένη κατά ΜΑΤ στο ΠΑΣΟΚ απ’ έξω.

Τι θα γίνει µε αυτή την ιστορία δηλαδή; Πόσο θα συνεχίζει η
Ελλάδα, να είναι η µοναδική χώρα πια, η οποία έχει φαινόµενα
πολιτικής βίας και τροµοκρατίας της άκρας αριστεράς; 

Αυτό είναι το ερώτηµα και θέλω να δω αν υπάρχει από την
πλευρά της Κυβέρνησης, µια συνεκτική πολιτική που να απαντάει
–ξαναλέω- και να θέτει το ζήτηµα της οργανωµένης καταστολής
αυτού του εγκληµατικού φαινοµένου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Νικόλαος
Τόσκας για τρία λεπτά. 
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Πρώτα θα απαντήσω για το συγκεκριµένο περιστατικό, το
οποίο, πράγµατι, από καθυστερήσεις δικές µου και αναβολές
λόγω υπηρεσιακών υποχρεώσεων και του κ. Βορίδη, δεν µπορέ-
σαµε να το συζητήσουµε πιο πριν. 

Στις 4 Οκτωβρίου στη Θεσσαλονίκη σε καφετέρια δεκαπέντε
περίπου άτοµα επιτέθηκαν στο στέλεχος της ΔΑΠ ΝΔΦΚ. Τον
χτύπησαν και αµέσως επεµβαίνουν οι περιπολούντες στην πε-
ριοχή αστυνοµικοί από το ΑΤ Λευκού Πύργου, από το ΤΑ Πλα-
τείας Δηµοκρατίας, η ΟΠΚΕ και η Οµάδα «ΔΙΑΣ» και πηγαίνουν
σχεδόν άµεσα. Δυστυχώς δεν συνέλαβαν τους δράστες, γιατί
αυτοί έφυγαν σε πολύ µικρό χρονικό διάστηµα και στη συνέχεια
έγιναν οι έρευνες. Κλήθηκε ο παθών, ο οποίος, βέβαια, τις πρώ-
τες ηµέρες ήταν στο νοσοκοµείο αλλά στη συνέχεια έχει κληθεί
µέχρι και αυτές τις ηµέρες πάρα πολλές φορές προκειµένου να
αναγνωρίσει φωτογραφίες υπόπτων αλλά δυστυχώς δεν προ-
σήλθε.

Και αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι κάνουµε ό,τι µπορούµε. Και
ξέρετε κάτι, κύριε Βορίδη; Αυτές τις µέρες συνελήφθη η Ρούπα,
την οποία αναζητούσαν οι διωκτικές αρχές από το 2012. Και θα
µπορούσα κι εγώ να βγαίνω όλο αυτόν τον καιρό και να λέω «µα
δεν έχετε κάνει τίποτα για τη σύλληψη». Και ξέρετε καλά κι εσείς,
ότι η σύλληψη δεν γίνεται µε ενέργειες της µιας µέρας ούτε µε
κάποιες µικρές προσπάθειες. Θέλει συντονισµό, οργάνωση, προ-
ετοιµασία, παρακολουθήσεις για πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα.
Αυτή η σύλληψη δεν ήταν απλή υπόθεση και δεν ήταν σύλληψη
ενός παρακατιανού στελέχους της τροµοκρατίας. Κεντρικό
ρόλο, απ’ ό,τι φαίνεται, έπαιζε το συγκεκριµένο πρόσωπο. Εξου-
δετερώθηκε, λοιπόν, η δραστηριότητα αυτών των ανθρώπων και
είµαστε ευτυχείς γι’ αυτό. Όµως µη βαφτίζουµε τις επιτυχίες
αποτυχίες. Είναι λίγο µικρόψυχο και ξέρω ότι εσείς δεν το κά-
νετε. 

Όπως, επίσης, θα ήθελα να πω και για τις επιτυχίες σε όλο το
διάστηµα του 2015 και του 2016. Έχω µπροστά µου τυχαία το τι
έχει γίνει µέσα στο 2016 στην Αττική. Κάτι αντίστοιχο υπάρχει και
για τη Θεσσαλονίκη κ.λπ.. Και τελείως ενδεικτικά θα δώσω κά-
ποια στοιχεία τα οποία πήρα από εδώ. 

Οι εξιχνιάσεις κλοπών µέσα στην Αττική το 2015 ήταν περίπου
στο 10%, το 2016 ήταν στο 23%. Οι αρπαγές τσαντών το 2015
ήταν 2%, το 2016 ήταν 30%. Οι συλλήψεις ήταν δεκαέξι χιλιάδες
διακόσια ογδόντα δύο άτοµα µέσα στο 2016. Μιλάµε για συλλή-
ψεις όχι για προσαγωγές. Τεράστιες επιτυχίες. 

Χθες κατασχέθηκαν τετρακόσια κιλά χασίς στην Άρτα και τις
προηγούµενες ηµέρες άλλα διακόσια κιλά χασίς. Τεράστιος αγώ-
νας και τεράστιες επιτυχίες υπάρχουν γύρω από τα ναρκωτικά.
Είναι τεράστιες οι επιτυχίες ακόµα και εντός των Εξαρχείων, που
δεν τολµούσε κανένας να κάνει ενέργειες µέσα στα Εξάρχεια.
Και ξέρετε πόσο επιτυχής ήταν. Εδώ από το Βήµα της Βουλής
ανακοίνωσα την επιτυχία της επιχείρησης αυτής και δεν είχε
πάρει κανείς χαµπάρι. Ούτε στα Εξάρχεια ούτε εκτός Εξαρχείων
ούτε δηµοσιογράφοι ούτε κανένας. Ήταν επιχείρηση τεράστια
µε χίλιους αστυνοµικούς σε όλη την Ελλάδα, που πάλι δεν διέρ-
ρευσε και θα δείτε τις επόµενες ηµέρες τις φωτογραφίες -γιατί
δόθηκε άδεια από τον εισαγγελέα- περίπου εκατό µελών αυτών
των οµάδων που είχαν ρηµάξει, είχαν κατακλέψει τα νοικοκυριά
σε όλη την Ελλάδα. 

Υπάρχουν προβλήµατα καµµία αντίρρηση. Είναι «ουρές»
αυτής της τροµοκρατίας, που ταλαιπωρούσε τη χώρα για πάρα
πολλά χρόνια. Βλέπετε τις επιτυχίες που γίνονται. Μαγικά ρα-
βδάκια δεν υπάρχουν, µαγικές λύσεις δεν υπάρχουν ούτε λύσεις
των εικοσιτεσσάρων ωρών και το ξέρετε καλά. Και δεν µπορεί να
έχει κανένας τη ψευδαίσθηση, ότι οι εγκληµατικές πράξεις θα
µηδενιστούν, όπως δεν έχουν µηδενιστεί σε καµία χώρα. Ευτυ-
χώς σε σχέση µε άλλες χώρες ακόµη και χώρες της Κεντρικής
Ευρώπης είµαστε πολύ καλά. Κάνουµε προσπάθειες. Δεν έχουµε
µηδενίσει τα προβλήµατα. Κάνουµε λάθη, όµως προσπαθούµε
πολύ δυναµικά και προσπαθούµε έχοντας πολλά προβλήµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Τόσκα, τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Ωραία. Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Βορίδη, έχετε τον λόγο. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Εάν κάποιος αναγνώρισε την επιτυχία της συλλήψεως Ρούπα,

αυτή ήταν η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η οποία έσπευσε να συγ-
χαρεί την Ελληνική Αστυνοµία για την επιτυχία αυτή. Η Κυβέρ-
νηση δεν την πολυσυνεχάρη. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση συ-
νεχάρη την Ελληνική Αστυνοµία. 

Ωστόσο εγώ είµαι ο τελευταίος που θα σας πω- σε αυτές τις
συζητήσεις που κατά καιρούς έχουµε εδώ στη Βουλή για τα θέ-
µατα αντεγκληµατικής πολιτικής- ότι είναι εύκολο πράγµα η σύλ-
ληψη ενός τροµοκράτη. Εγώ δεν λέω αυτό. Αυτό, πράγµατι, είναι
µία σύνθετη και περίπλοκη αστυνοµική επιχείρηση, ακριβώς γιατί
οι τροµοκράτες βαρύνονται µε ένα επίπεδο εγκληµατικότητας
περαιτέρω κι επειδή οργανώνουν τη δράση τους, προφανώς
αµύνονται και οργανώνουν τη µη σύλληψή τους.

Δεν είναι το ίδιο για φαινόµενα τα οποία είναι διάχυτα, όπως
τούτα εδώ. Διότι ακούω να λέτε ότι επενέβη άµεσα η Αστυνοµία.
Πώς, όµως, οργανώνονται δεκαπέντε άτοµα ξαφνικά και πάνε και
χτυπάνε; Αυτό δεν είναι µοναδικό φαινόµενο. Γιατί τις προάλλες
πήγαν κι έκαψαν το Πολυτεχνείο κάποια άλλα δεκαπέντε άτοµα.
Κάποιες άλλες µέρες έκαναν ένοπλη παρέλαση τέτοια άτοµα.

Άρα εδώ έχουµε ενδηµικό φαινόµενο µε συγκεκριµένες δρά-
σεις και διαστάσεις από συγκεκριµένους ταυτοποιηµένους πολι-
τικούς χώρους αναρχικούς, αντιεξουσιαστές, άκρα αριστερά.
Εποµένως αυτό είναι που σας λέω εγώ, ότι πρέπει να αντιµετω-
πιστεί. Εδώ δεν βρισκόµαστε στη σκληρή τροµοκρατία. Δεν είναι
ο σκληρός πυρήνας που πήρε το περίστροφο, µια κλειστή οµάδα
των τριών, των πέντε ατόµων, η οποία κάνει δολοφονικά χτυπή-
µατα. Εδώ έχουµε ένα διαφορετικό φαινόµενο, µία διαφορετική
εγκληµατική δραστηριότητα. 

Σε αυτό δεν είναι ίδια η απάντηση που πρέπει να µου δώσετε.
Και γι’ αυτό εγώ επιµένω. Ποιο είναι το σχέδιο; Υπάρχει συγκε-
κριµένο σχέδιο, που κατευθύνεται στην αντιµετώπιση αυτού του
φαινοµένου το οποίο διαχέεται µέσα στην κοινωνία; Διαχέεται
στις γειτονιές αυτού του τύπου η πολιτική τροµοκρατία. 

Δεύτερον, επειδή ανοίξατε τη συζήτηση -λίγο χρόνο παρα-
πάνω θα πάρω, µε την ανοχή σας, κυρία Πρόεδρε, όπως σωστά
δώσατε στον κύριο Υπουργό- για το τι συµβαίνει στο επίπεδο της
αντιµετώπισης του εγκλήµατος, είναι κακό να υπάρχει µία ψευ-
δής εικόνα εδώ. Γιατί, σας ξαναλέω, υπάρχουν βιωµένες πραγ-
µατικότητες του συνόλου ή εν πάση περιπτώσει πολύ µεγάλου
πληθυσµού του ελληνικού λαού, που δεν θα συµφωνήσουν µε
τις στατιστικές σας αναλύσεις. 

Το Ζεφύρι υποφέρει. Το Μενίδι υποφέρει. Τα Νεόκτιστα του
Ασπροπύργου υποφέρουν. Όλη η ανατολική Αττική και η βόρεια
Αττική υποφέρουν από τις κλοπές. Ανοίξαµε τώρα την κουβέντα,
γιατί την ανοίξατε µε στοιχεία εσείς και µου επιτρέπεται εποµέ-
νως να πάω σε αυτή την απάντηση.

Άρα εάν έρχεται ο υπεύθυνος Υπουργός και λέει «καλώς τα
έχουµε καµωµένα, κάποια προβλήµατα έχουµε αλλά καλά πάνε
τα πράγµατα», τότε µε συγχωρείτε, οι άνθρωποι αυτοί πώς να
περιµένουν να πάνε καλά τα πράγµατα; Δεν µπορούν να περιµέ-
νουν βελτίωση, γιατί εσείς λέτε ότι καλά πάνε τα πράγµατα. Αν
συµφωνούσατε ότι τα πράγµατα είναι κακά και δύσκολα, θα έλε-
γαν ότι το κατάλαβε ο άνθρωπος κάτι θα κάνει.

Εάν λέτε όµως ότι είναι καλά τα πράγµατα και δεν υπάρχει
πρόβληµα, τότε αρχίζει πια βάσιµα και φωλιάζει µέσα τους η
απελπισία. 

Προσέξτε δε επιµένω σ’ αυτό -και είναι ίσως και σταθερή µας
διαφωνία- δεν αντιµετωπίζεται η εγκληµατογόνα συστηµατική
δραστηριότητα µε µια σύλληψη, όσο µεγάλη και αν είναι. Γιατί;
Γιατί εδώ έχουµε οργανωµένο έγκληµα, στις περιπτώσεις τις
οποίες λέτε. Στο οργανωµένο έγκληµα πιάνεις διακόσια κιλά ναρ-
κωτικών αλλά εάν δεν πιάσεις τον εγκέφαλο της εγκληµατικής
οργάνωσης, η οργάνωση συνεχίζει τη δραστηριότητά της, δεν
παθαίνει απολύτως τίποτα. Απλώς πάνε κάποιοι στη φυλακή,
αλλά συνεχίζει η δοµή. Πάνε οι φαντάροι –για να χρησιµοποιήσω
τον στρατιωτικό όρο- φυλακή, αλλά οι εγκέφαλοι, οι στρατηγοί
της εγκληµατικής οργάνωσης συνεχίζουν. 

Εδώ, λοιπόν, χρειάζεται µια άλλη φιλοσοφία, ένα άλλο δόγµα,
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µια άλλη αντίληψη ειδικά για τις περιοχές που έχουν αυτό το
πρόβληµα και από εκεί και πέρα και για την αντιµετώπιση των εγ-
κληµατικών οργανώσεων. Και αυτό δεν φαίνεται να υπάρχει. 

Περνά δε ο καιρός, κύριε Υπουργέ. Και, πράγµατι, εγώ θα συµ-
φωνήσω µαζί σας, ότι σε είκοσι τέσσερις ώρες δεν λύνονται αυτά
τα πράγµατα αλλά στα δυο χρόνια πρέπει να αντιµετωπίζονται.
Δεν λέω ότι θα εξαλείψετε το έγκληµα, δεν το αξιώνει κανείς
αυτό, δεν θα εξαλειφθεί, λέω όµως ότι πρέπει να υπάρχουν δεί-
κτες, οι οποίοι να δείχνουν ότι βαίνει µειούµενο. Και εδώ η συλ-
λογική µας παράθεση, η συλλογική µας εικόνα, είναι ότι αυτό δεν
συµβαίνει, αλλά ακριβώς το αντίθετο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΟΣΚΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Κύριε Βορίδη, ακριβώς για δείκτες µίλησα πριν. Ξέρετε
κάτι; Δεν είναι καλό πράγµα η µικροψυχία. Δεν σας χαρακτηρίζει
εσάς και γι’ αυτό θα σας έλεγα να συζητήσουµε όποτε θέλετε,
γιατί τώρα δεν φτάνει ο χρόνος, στο γραφείο µου ή οπουδήποτε
για το θέµα της εγκληµατικότητας και στη δυτική Αττική και
αλλού.

Ξέρετε καλά πόσο απροσπέλαστη ήταν η δυτική Αττική για τις
αστυνοµικές δυνάµεις, για τους πολίτες και για τον οποιονδή-
ποτε. Ξέρετε καλά τα τεράστια προβλήµατα που υπήρχαν και
υπάρχουν στη δυτική Αττική, γιατί τα ζείτε, τέλος πάντων, ως
Βουλευτής της περιοχής. 

Στείλαµε θωρακισµένα οχήµατα, στείλαµε προσωπικό, κά-
νουµε επιχειρήσεις. Το µεγαλύτερο µέρος των Ροµά που συνε-
λήφθη από τους εκατό περίπου -τις επόµενες µέρες, την Πέµπτη,
θα δείτε ότι θα βγουν και φωτογραφίες- προέρχεται απ’ αυτές
τις περιοχές. Προχθές συνελήφθη ο αρχηγός αυτής της εγκλη-
µατικής οργάνωσης, ο οποίος πιστεύω ότι θα αποκαλύψει και κά-
ποια πράγµατα. 

Συνεπώς, δεν διστάζουµε να ενεργούµε σ’ αυτές τις περιοχές.
Ξέρετε, όµως, πόσα προβλήµατα είχαν συσσωρευτεί σ’ αυτές τις
περιοχές, γιατί είχαν εγκαταλειφθεί αυτές οι περιοχές; Όπως
είχαν εγκαταλειφθεί και τα Εξάρχεια, είχε εγκαταλειφθεί και η
δυτική Αττική. Είχαν εγκαταλειφθεί και τα περιπολικά. Συγγνώµη,
ούτε µπορούµε σε έναν χρόνο που είµαι Υπουργός να πάρουµε
αµέσως περιπολικά, από τα οποία τα περισσότερα είναι σαρά-
βαλα µε πάνω από τριακόσιες χιλιάδες και µερικά και πάνω από
πεντακόσιες χιλιάδες χιλιόµετρα. Έχουµε ξεκινήσει τις διαδικα-
σίες να πάρουµε επτακόσια σε πρώτη φάση. Βρήκαµε χρήµατα,
επαναπροσανατολίσαµε χρήµατα ευρωπαϊκά, προκειµένου να
πάρουµε. Ξέρετε, όµως, ότι οι διαγωνισµοί θέλουν και κάποιον
χρόνο. Και θα τα πάρουµε, διότι από τον Αύγουστο έχει ξεκινήσει
ο διαγωνισµός.

Προσπαθούµε. Δεν είπα εγώ ούτε ότι έχει µηδενιστεί το έγ-
κληµα ούτε ότι όλα είναι ωραία. Παράκληση, χρησιµοποιήστε µό-
νο τα λόγια µου. Έχω πει ότι σε πολλές περιπτώσεις πρέπει να
παρουσιάζουµε τα πράγµατα όπως είναι, µε τους αριθµούς που
είναι, µε τα προβλήµατα που υπάρχουν. Να µην βαφτίζουµε, για
παράδειγµα, οπαδική βία ό,τι έχει σχέση µε άλλα πράγµατα. 

Όταν ξεκινήσαµε µε τα Εξάρχεια, οι πληροφορίες που έρχον-
ταν απ’ αυτήν την περιοχή ήταν σχεδόν µηδενικές και τώρα είναι
πολλές. Όταν ξεκινήσαµε από τα Εξάρχεια, σωστά εκτίµησα ότι
πρέπει να χτυπήσουµε πρώτα τα ναρκωτικά που µπαίνουν στα
Εξάρχεια και στη συνέχεια τις υπόλοιπες εγκληµατικές οµάδες.
Βγήκε σωστή η εκτίµηση, αλλά βγήκε σωστή η εκτίµηση χωρίς
πληροφορίες, µε πρωτοβουλίες και µε σχέδια που πρωτοξεκίνη-
σαν όταν ανέλαβα. 

Αυτή η Κυβέρνηση δεν διστάζει να χτυπήσει το έγκληµα. Υπάρ-
χουν τεράστια προβλήµατα. Τα ξέρετε. Υπάρχουν προβλήµατα
σε όλη τη χώρα. Υπάρχουν εισαγόµενα ναρκωτικά από άλλες
χώρες που έχουν καταντήσει πηγή των ναρκωτικών, όχι µόνο για
τη χώρα µας αλλά για όλη την Ευρώπη. Αυτά έχουν εκτεθεί διε-
θνώς και δεν θα αναφέρω ονόµατα χωρών σ’ αυτή τη φάση,
όµως παίρνουµε τα µέτρα και µε τις αστυνοµικές δυνάµεις και
µε τις διπλωµατικές µας προσπάθειες. 

Είναι ένας διαρκής αγώνας. Υπάρχει το προσφυγικό, το οποίο
έχει τα δικά του προβλήµατα, η Αστυνοµία παλεύει σε πολλά µέ-
τωπα και παλεύουν και οι αστυνοµικοί φιλότιµα. Ξέρετε, δεν έ-

χουν ακουστεί προβλήµατα σε αστυνοµικούς. Στο µεγαλύτερο
µέρος οι άνθρωποι αυτοί δουλεύουν φιλότιµα. Όπου υπάρχουν
προβλήµατα, βέβαια, ο πέλεκυς είναι αδίστακτος και σε κάποιες
περιπτώσεις θα ακούσετε τις επόµενες µέρες ότι δεν διστάζουµε
να βάλουµε το µαχαίρι εκεί που υπάρχει το πρόβληµα. Κάνουµε
ό,τι µπορούµε. Κάθε πρόταση και κάθε συζήτηση γύρω από αυτά
τα ζητήµατα είναι καλοδεχούµενη. 

Όµως, βοηθήστε κι εσείς µε τη σωστή αντιπολιτευτική τακτική
και στάση και όχι µε την καθηµερινή επίθεση, η οποία ξεκίνησε
από τις αρχές του καλοκαιριού -ένας ανταρτοπόλεµος συνεχής
πάνω σε αυτά τα θέµατα- όπως και όλες οι πλευρές του Κοινο-
βουλίου, προκειµένου να βελτιώσουµε την κατάσταση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχαρι-

στούµε κι εµείς.
Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 309/4-1-2017 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς
τον Υπουργό Οικονοµίας και Ανάπτυξης, σχετικά µε την Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης (ΕΒΖ).

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας και Ανά-
πτυξης κ. Αλέξανδρος Χαρίτσης.

Κυρία Μανωλάκου, έχετε τον λόγο για δυο λεπτά.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ.
Η αλήθεια είναι ότι η ζάχαρη είναι ένα πολύ καλό προϊόν µε

πολλά πλεονεκτήµατα. Έχει δηλαδή µεγάλη εµπορική διάρκεια,
είναι προϊόν που το χρειάζεται το κάθε σπίτι, καθώς και πολλοί
κλάδοι της οικονοµίας. Δηλαδή η παραγωγή ζάχαρης είναι µια
από τις πιο παραγωγικές διαδικασίες. Συνδέει τον πρωτογενή το-
µέα µε τρεις χιλιάδες τευτλοπαραγωγούς -παλαιότερα ήταν πο-
λύ περισσότεροι- και µε τη µεταποίηση, την Ελληνική Βιοµηχανία
Ζάχαρης, µε εκατοντάδες εργαζόµενους µε µόνιµη και εποχική
θέση εργασίας. 

Ωστόσο, αντί να αναπτυχθεί αυτή η παραγωγική διαδικασία,
να εκσυγχρονιστεί και να αναπτυχθεί παραπέρα και η τευτλοκαλ-
λιέργεια και η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, πάει από το κακό
στο χειρότερο, αφού όλες οι κυβερνήσεις υλοποιούσαν τους Κα-
νονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης, επιβάλλοντας ποσοστώ-
σεις, δραστική µείωση της παραγωγής, κλείσιµο εργοστασίων,
µε στόχο τη συγκέντρωση και συγκεντροποίηση του κλάδου. 

Τα τελευταία πέντε χρόνια η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης
απαξιώνεται και το µόνιµο πρόβληµα είναι ότι οι τευτλοπαραγω-
γοί παραδίδουν παραγωγή, αλλά δεν πληρώνονται έγκαιρα και
πάντοτε προβληµατίζονται τι θα κάνουν.

Όµως, το καινούργιο που έχουµε είναι το σχέδιο της Κυβέρ-
νησης που προγραµµατίζει να πουλήσει περιουσιακά στοιχεία,
«φιλέτα» της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης και κυρίως τα δυο
κερδοφόρα εργοστάσια στη Σερβία. Έτσι στερεύει από σηµαν-
τικά έσοδα τη Βιοµηχανία Ζάχαρης και βεβαίως θα οδηγηθεί πιο
γρήγορα στον θάνατο, συµπαρασύροντας και την τευτλοκαλ-
λιέργεια και τους εργαζοµένους της, τη στιγµή που η χώρα έχει
δυνατότητα ανάπτυξης και της πλήρους ικανοποίησης των εγ-
χώριων αναγκών, µειώνοντας έτσι το κόστος παραγωγής. 

Η Κυβέρνηση επικαλείται σαν αιτία της εκποίησης το χρέος
της Βιοµηχανίας Ζάχαρης προς την πιστώτρια τράπεζα. Ωστόσο,
το 35% περίπου είναι υψηλοί τόκοι που έβαζε και θα έπρεπε να
έχουν διαγραφεί και θα έπρεπε να το έχετε απαιτήσει µαζί µε δια-
γραφή µέρους του χρέους που έχει πληρωθεί, τη στιγµή που η
πιστώτρια τράπεζα έχει απορροφήσει την Αγροτική Τράπεζα, µε
όφελος δισεκατοµµυρίων. 

Συνεπώς η απαίτησή σας έπρεπε να είναι ισχυρότατη. Και µά-
λιστα, ως αντιπολίτευση ο ΣΥΡΙΖΑ πολλές φορές είχε επικρίνει
την πορεία απαξίωσης της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

Όµως, ως Κυβέρνηση όχι δεν βοηθάτε την ανάπτυξή της, αλλά
επιταχύνετε την πορεία θανάτου της. Εσείς θα δώσετε το πιστο-
ποιητικό θανάτου τελικά. 

Υπάρχουν καθυστερήσεις στις πληρωµές των τευτλοπαραγω-
γών. Είναι µέσα στην αβεβαιότητα. Ουσιαστικά µε αυτόν τον
τρόπο αποτρέπονται να ξανακαλλιεργήσουν και, βεβαίως, το
σχέδιο εκποίησης βασικών περιουσιακών στοιχείων ουσιαστικά
υπονοµεύει την ύπαρξη της Βιοµηχανίας Ζάχαρης. Βεβαίως, µέ-
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σα από αυτήν την διαδικασία ωφεληµένοι θα υπάρχουν, και τα
µονοπώλια και οι τράπεζες και τα funds. 

Εµείς τι ζητάµε από σας; Πρώτον, να πάρετε µέτρα και να
απαιτήσετε διαγραφή τόκων και τµήµατος του χρέους που έχει
η Βιοµηχανία Ζάχαρης. Δεύτερον, να εξοφληθούν οι τευτλοπα-
ραγωγοί που παρέδωσαν. Τρίτον, να ακυρωθεί η πώληση των
κερδοφόρων ζαχαρουργείων στη Σερβία και τέταρτον, να επα-
νασχεδιάσετε για την επιβίωση και την ανάπτυξη της τευτλοκαλ-
λιέργειας και της Βιοµηχανίας Ζάχαρης, για να ικανοποιούν
πλήρως τις ανάγκες του λαού µας, που σηµαίνει διπλασιασµός
της παραγωγής. Και φυσικά έτσι αντιµετωπίζεις και την ανεργία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε. 

Ο κ. Χαρίτσης έχει τον λόγο για τρία λεπτά. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µίας και Ανάπτυξης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρία Μανωλάκου, όπως σωστά επισηµαίνετε και στην ερώ-

τησή σας, αλλά και στην τοποθέτηση που µόλις ακούσαµε, το ζή-
τηµα µε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης πάει πολλά χρόνια
πίσω και έχει να κάνει µε διαχρονικές ευθύνες των κυβερνήσεων
των προηγούµενων ετών και τα προβλήµατα τα οποία συσσώ-
ρευσαν σε αυτή την πολύ σηµαντική επιχείρηση για τη βόρεια
Ελλάδα, για το σύνολο της ελληνικής οικονοµίας. 

Να αναφέρω µόνο εν τάχει κάποια πολύ σηµαντικά στοιχεία.
Μιλάµε για µια επιχείρηση υποβαθµισµένη και υπερχρεωµένη,
όταν ανέλαβε η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ µε αρνητικά ίδια κεφά-
λαια άνω των 65 εκατοµµυρίων ευρώ ως αποτέλεσµα των προ-
ηγούµενων χρήσεων και διοικήσεων, για µια επιχείρηση στην
οποία δεν υπήρξε ποτέ ουσιαστικό ενδιαφέρον για αναβάθµιση
των υποδοµών και των λειτουργιών της, αλλά κάθε φορά οι προ-
ηγούµενες κυβερνήσεις προχωρούσαν σε διαρκείς δανεισµούς
για να καλύψουν τις αδυναµίες και έτσι να συσσωρεύουν χρέη,
ενώ, βεβαίως, υπήρξαν πολλές προκλητικές εµπορικές αποφά-
σεις, οι οποίες αύξησαν ακόµη περισσότερο τα χρέη της επιχεί-
ρησης. Αποτέλεσµα όλης αυτής της κακοδιαχείρισης των
προηγούµενων χρόνων ήταν το γεγονός ότι καθ’ όλη την τελευ-
ταία δεκαετία η εταιρεία παρουσίαζε ζηµιές, το ίδιο και τα εργο-
στάσια της Σερβίας µέχρι και το 2015. Για το 2016 τα εργοστάσια
της Σερβίας παρουσίασαν πράγµατι κερδοφορία, ενώ συνολικά
ο Όµιλος µέσα από µια αλλαγή στον τρόπο διοίκησης και διαχεί-
ρισης από τη νέα διοίκηση, που όρισε η Κυβέρνησή µας, κατά-
φερε να µειώσει σε πολύ σηµαντικό βαθµό τις ζηµιές και από τα
56 εκατοµµύρια του 2015 να πάµε στα 19 εκατοµµύρια του 2016. 

Άρχισε, λοιπόν, να αντιστρέφεται αυτή η καθοδική πορεία ό-
λων των προηγούµενων ετών. Όµως, επειδή αναφέρεστε και στη
συµφωνία µε την Τράπεζα Πειραιώς και σωστά, γιατί αποτελεί
πολύ σηµαντικό στοιχείο του πώς προχωράµε παρακάτω, να ανα-
φέρω πολύ συνοπτικά ποιες είναι οι βασικές ενέργειες τις οποίες
έκανε η Κυβέρνηση τα τελευταία δύο χρόνια, για να µπορέσει να
ανατάξει αυτή την πολύ σηµαντική επιχείρηση. 

Πρώτα απ’ όλα, τον Μάρτιο του 2015 πραγµατοποιήθηκε αύ-
ξηση µετοχικού κεφαλαίου ύψους 30 εκατοµµυρίων ευρώ, έτσι
ώστε να καλυφθεί µέρος των χρεών της εταιρείας προς τους πα-
ραγωγούς, αλλά και να συνεχιστεί απρόσκοπτα η λειτουργία της. 

Σε σχέση µε την Τράπεζα Πειραιώς, όπως γνωρίζετε, το χρέος
το οποίο κληρονοµήσαµε ανέρχεται στα 160 εκατοµµύρια ευρώ,
άρα, το ελληνικό δηµόσιο ως βασικός µέτοχος της Ελληνικής
Βιοµηχανίας στο 82,3% δια της ΑΤΕ υπό εκκαθάριση. 

Εδώ θα µου επιτρέψετε να πω ότι, βεβαίως, η ιστορία της ΑΤΕ
είναι γνωστή σε όλους και σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί η ση-
µερινή Κυβέρνηση να επωµιστεί τις ευθύνες αυτών οι οποίοι οδή-
γησαν την Αγροτική Τράπεζα στη γνωστή διαδικασία εκποίησης. 

Έπρεπε, λοιπόν, η Κυβέρνηση –και αυτό έκανε– να επαναδια-
πραγµατευτεί µε την Τράπεζα Πειραιώς ένα συγκεκριµένο επι-
χειρησιακό σχέδιο αναδιάρθρωσης της εταιρείας. Το σχέδιο
αυτό περιλαµβάνει αποµείωση κατά ένα τρίτο του συνολικού
χρέους της εταιρείας εκ µέρους της Τράπεζας, αποπληρωµή
κατά το ένα τρίτο των οφειλών µέσω της πώλησης παραγωγικών
και µη παραγωγικών στοιχείων της εταιρείας και ρύθµιση του
υπόλοιπου χρέους µε περίοδο χάριτος δύο ετών. 

Δεν υπάρχει εδώ –και θέλω να το επισηµάνω– ζήτηµα διαγρα-
φής τόκων. Το ζητούµενο ήταν να γίνει µια συνολική επαναδια-
πραγµάτευση των υποχρεώσεων της επιχείρησης προς την
Τράπεζα, έτσι ώστε να µπορέσει να εκπονηθεί ένα ολοκληρω-
µένο σχέδιο αναδιάρθρωσης, το οποίο θα δώσει τη δυνατότητα
στην επιχείρηση να συνεχίσει να λειτουργεί και να αναπτυχθεί. 

Η πώληση, λοιπόν, των δύο παραγωγικών µονάδων της Σερ-
βίας εντάσσεται σε αυτή τη συνολική συµφωνία. Δεν ήταν, βε-
βαίως, επιλογή της Κυβέρνησής µας, αλλά ήταν ένας αποδεκτός
τρόπος αποµείωσης του χρέους και παροχής ρευστότητας σε
αυτές τις δύσκολες συνθήκες. 

Σηµαντικότερο στοιχείο για εµάς –και νοµίζω ότι σε αυτό µπο-
ρούµε να συµφωνήσουµε– είναι το ζήτηµα µε τα εργοστάσια
στην Ελλάδα. Ο στόχος της ελληνικής Κυβέρνησης είναι να ξα-
ναλειτουργήσουν τα εργοστάσια στη χώρα µας και να µπορέ-
σουν και οι εργαζόµενοι να επιστρέψουν στις δουλειές τους και
οι τευτλοπαραγωγοί να έχουν δυνατότητα διάθεσης των προϊόν-
των τους στην Ελλάδα. Γι’ αυτό, θα ήθελα να επισηµάνω, για να
µην δηµιουργούνται και εντυπώσεις…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Χαρίτση, µπορείτε να τα πείτε στη δευτερολογία σας. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µίας και Ανάπτυξης): Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε. 

Τα εργοστάσια της Σερβίας δεν χρησιµοποιούν ως πρώτη ύλη
τεύτλα από την Ελλάδα, αλλά µόνο από τη Σερβία. Τα εργοστά-
σια της Ελλάδας, λοιπόν, ήταν κρίσιµο να επαναλειτουργήσουν
για να µπορέσουν να αξιοποιήσουν την εγχώρια παραγωγή.
Άνοιξε, όπως γνωρίζετε πολύ καλά, το εργοστάσιο στην Ορε-
στιάδα. Στόχος µας το αµέσως επόµενο διάστηµα είναι να ανοί-
ξει και το εργοστάσιο των Σερρών. Χθες, είχα και την ευκαιρία
σε επίσκεψή µου στην περιοχή να έχω µια συνάντηση και µε τους
εργαζόµενους, που και αυτοί έχουν την ίδια ακριβώς βούληση. 

Μια τελευταία κουβέντα σε σχέση µε τα χρέη προς τους πα-
ραγωγούς. Το χρέος του 2015, ύψους 9,5 εκατοµµυρίων ευρώ,
πλέον, µετά και από αυτή τη συµφωνία, έχει αποπληρωθεί στο
σύνολό του, ενώ για το 2016 έχει πληρωθεί προκαταβολή σχεδόν
το 39% και µέχρι το τέλος του Ιανουαρίου του 2017 θα υπάρξει
πλήρης αποπληρωµή όλων των χρεών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχετε
τον λόγο, κυρία Μανωλάκου, για τρία λεπτά. Το λέω, βέβαια,
αλλά ποιος το τηρεί…

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Θα το τηρήσω όσο µπορώ, κυρία
Πρόεδρε. 

Περιγράψατε τις ευθύνες και των προηγούµενων κυβερνή-
σεων, αλλά δεν περιγράψατε τις ευθύνες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, κύριε Υπουργέ. Γιατί όταν η Ευρωπαϊκή Ένωση σου βάζει
ποσόστωση και σου µειώνει την παραγωγή στο µισό, βεβαίως θα
κλείσουν εργοστάσια. Και δεν έκλεισαν µόνο στην Ελλάδα, έκλει-
σαν και σε άλλα κράτη–µέλη και έτσι γιγαντώθηκε το µονοπώλιο.
Αυτόν τον στόχο έχουν οι κανονισµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Ουσιαστικά –τώρα µην κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας– ένα ερ-
γοστάσιο λειτουργεί τα τελευταία χρόνια, στο Πλατύ. Μπορεί να
αντιστραφεί αυτή η κατάσταση; 

Κοιτάξτε να σας πω, λέτε και εσείς ότι διαφωνήσατε µε την
ΑΤΕ και έτσι όπως δόθηκε. Όµως, δείτε, πάτε και κάνετε φορο-
λογικούς ελέγχους για τις περασµένες χρονιές, που δεν ήσασταν
Κυβέρνηση. Γιατί, δηλαδή, δεν ανοίγετε και τέτοια ζητήµατα, που
ήταν προκλητικά σε τελευταία ανάλυση, έτσι ώστε να σώσετε και
τέτοιες παραγωγικές βιοµηχανίες υπέρ του λαού; 

Γιατί κάθε χρόνο υπάρχει πρόβληµα πληρωµής των τευτλοπα-
ραγωγών. Γιατί το βάζουµε; Μα αν δεν έχεις την πρώτη ύλη, δεν
µπορείς να λειτουργείς τα ντόπια εργοστάσια, που αυτό λέτε ότι
έχετε στόχο. Τους δώσατε το 40%. Έπρεπε να έχουν ξεπληρωθεί
από τον Δεκέµβρη αυτοί οι άνθρωποι. 

Και τώρα λέτε ότι προγραµµατίζετε για το τέλος του Φλεβάρη.
Μα αρχές Φλεβάρη αρχίζει η σπορά. Αν δεν µπουν χωράφια για
τευτλοκαλλιέργεια, πώς θα εξασφαλίσετε πρώτη ύλη; Και πέρυσι
ακριβώς το ίδιο πρόβληµα υπήρχε και σας πιέζαµε και ξανακά-
ναµε ερωτήσεις. 

Ξέρετε τι λένε οι αγρότες; Λένε ότι η τευτλοκαλλιέργεια είναι
ένα προικισµένο κορίτσι, όµως µόνο στα λόγια. Φαντάζοµαι θα
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τα ακούσατε κι εσείς εχθές στις Σέρρες. 
Δεύτερον, η εκποίηση των εργοστασίων στη Σερβία ήταν ένα

αίτηµα της πιστώτριας τράπεζας, της Τράπεζας Πειραιώς, η
οποία σας πίεζε κι εσείς αντιστεκόσασταν. Και τι στόχο είχε; Είχε
στόχο να εξυγιάνει το χαρτοφυλάκιό της. Δεν τη νοιάζουν οι κοι-
νωνικές ανάγκες, το συµφέρον της χώρας. Θεός της είναι το κέρ-
δος της. Έτσι λειτουργεί. Κι εσείς τι κάνετε αυτή τη στιγµή; Το
υιοθετήσατε. Αυτό κάνετε. Με πρόσχηµα τη διάσωσή της ικανο-
ποιείτε το αίτηµά της. 

Τρίτον, περιγράψετε τι µέτρα πήρατε. Να σας θυµίσω κάτι. Δεν
είναι τα 30 εκατοµµύρια που δώσατε το 2015. Εµείς σας προτεί-
ναµε τότε να δώσετε από το ΕΣΠΑ 2007-2013. Κι όµως περίσσε-
ψαν περισσότερα από 900 εκατοµµύρια, τα οποία επιστρέψατε
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Στην τροποποιητική που είχατε τον
Μάρτιο του 2016, θα µπορούσατε να τα προσανατολίσετε στον
εκσυγχρονισµό των εργοστασίων, αν είχατε στόχο την ανάπτυξή
τους. Τα εργοστάσια αυτά είναι της δεκαετίας του ‘70. Το ξέρετε.
Θα σας το είπαν. 

Άρα η πρότασή σας, δεν δίνει προοπτική ούτε για την τευτλο-
παραγωγή ούτε για τη βιοµηχανία ζάχαρης. Δίνει προοπτική για
τους ανταγωνιστές, για τα µονοπώλια, για την τράπεζα. Τελικά,
να σας πω κάτι; Η βιοµηχανία ζάχαρης µπορεί να απαξιώνεται,
αλλά θεωρείται πολύφερνη νύφη. Έτσι γίνεται κάθε φορά. Όταν
είναι να δώσετε κάτι, το απαξιώνετε για να το πάρει ο καπιταλι-
στής όσο το δυνατόν πιο φθηνά. 

Εµείς λέµε ότι και οι τευτλοπαραγωγοί και οι εργαζόµενοι στη
βιοµηχανία ζάχαρης πρέπει να βγάλουν τα δικά τους πολιτικά
συµπεράσµατα. Κυρίως, πρέπει µπροστά στις αγροτικές κινητο-
ποιήσεις της αγροτιάς να πάρουν δυναµικά και µαζικά µέρος για
το δίκιο και την επιβίωσή τους. 

Τέλος, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας θα στηρίξει και τους
αγώνες των τευτλοπαραγωγών, όπως έκανε και πέρσι, και των
εργαζοµένων για να µείνει αυτή η δυναµική καλλιέργεια µε πλή-
ρως ενεργά και παραγωγικά εργοστάσια ζάχαρης για την ανάγκη
του λαού. Αυτό εµείς εννοούµε ανάπτυξη σε όφελος του λαού
και όχι του χρηµατοπιστωτικού κεφαλαίου και των µονοπωλίων.
Κι εσείς µε αυτήν την πρόταση που προωθείτε, µε αυτό το σχέ-
διο, ουσιαστικά βάζετε ταφόπλακα. Θα δώσετε πιστοποιητικό θα-
νάτου. 

Εµείς καλούµε όχι µόνο τους εργαζόµενους και τους αγρότες
να παλέψουν να µείνει αυτή η παραγωγική διαδικασία, αλλά λέµε
ότι οριστική λύση είναι η ανατροπή αυτής της πολιτικής και η αλ-
λαγή τάξης στην εξουσία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Χαρίτση, έχετε τον λόγο. Παρακαλώ, σύντοµα. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µίας και Ανάπτυξης): Θα προσπαθήσω, κυρία Πρόεδρε. 

Συµφωνούµε σε κάτι, κυρία Μανωλάκου, ότι θα πρέπει οι ερ-
γαζόµενοι και οι αγρότες να βγάλουν τα συµπεράσµατά τους.
Και τα συµπεράσµατά τους ξεκινούν από το γεγονός ότι ενώ
όλες οι προηγούµενες Κυβερνήσεις έκλειναν εργοστάσια της ζά-
χαρης, εµείς ήµασταν η πρώτη Κυβέρνηση µετά από όλα αυτά
τα χρόνια που ανοίξαµε εργοστάσια. 

Επίσης, το συµπέρασµα είναι –και αυτό προκύπτει από τα επί-
σηµα στοιχεία- ότι το 2016 ήταν η πρώτη χρονιά κατά την οποία
αναστράφηκε η πτωτική τάση στις καλλιέργειες. Είχαµε 25% αύ-
ξηση στις τευτλοκαλλιέργειες και 23% αύξηση στην παραγωγή
ζάχαρης. 

Επίσης, όπως σας είπα και πριν, ήταν η πρώτη φορά που κα-
ταφέραµε να αντιστρέψουµε αυτήν την καταστροφική πορεία, η
οποία είχε ακολουθηθεί όλα τα προηγούµενα χρόνια για την Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης και για πρώτη φορά είχαµε µείωση
των ζηµιών. Βεβαίως, κληρονοµήσαµε µια κατάσταση η οποία
ήταν πάρα πολύ δύσκολη και την οποία προσπαθούµε να διαχει-
ριστούµε. Και αυτή η συµφωνία, την οποία διαπραγµατευθήκαµε
και την οποία υλοποιούµε, αποτελεί τη µόνη λύση για να µπορέ-
σει να σταθεί η βιοµηχανία στα πόδια της. 

Όσον αφορά τη συνδεδεµένη ενίσχυση του 2015 προς τους
τευτλοπαραγωγούς, πετύχαµε να διπλασιαστεί αυτή, όπως γνω-
ρίζετε πολύ καλά, από 25 ευρώ σε 52 ευρώ το στρέµµα. 

Άρα, λοιπόν, υπάρχουν αρκετές θετικές ενδείξεις ότι η πορεία

αυτή, η ανάκαµψη, η οποία ξεκίνησε τον τελευταίο χρόνο και η
οποία περιλαµβάνει τόσο το κοµµάτι της καλλιέργειας όσο και
το κοµµάτι της µεταποίησης, θα συνεχιστεί το επόµενο διάστηµα. 

Ο στόχος είναι να διατηρηθούν σε λειτουργία τα εργοστάσια
στην Ελλάδα, να απορροφηθεί από τα εργοστάσια στην Ελλάδα
η εγχώρια παραγωγή. Αυτός είναι ο σχεδιασµός µας. Σε αυτή
την κατεύθυνση θα συνεχίσουµε να δουλεύουµε. Και είµαστε βέ-
βαιοι -και αυτό το αποδεικνύουν και τα στοιχεία τα οποία µόλις
σας ανέφερα- ότι τελικά θα τα καταφέρουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχαρι-

στούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω µια ανακοίνωση προς το

Σώµα. 
Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας

καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της Εισαγγελικής Αρχής
για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευ-
τών. 

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να θέσω υπ’ όψιν
σας ότι η Εξεταστική Επιτροπή για τη διερεύνηση της νοµιµότη-
τας της δανειοδότησης των πολιτικών κοµµάτων, καθώς και των
ιδιοκτητριών εταιρειών µέσων µαζικής ενηµέρωσης από τα τρα-
πεζικά ιδρύµατα της χώρας, που έχει συσταθεί κατά τα άρθρα
144 και επόµενα του Κανονισµού της Βουλής και για την οποία η
Ολοµέλεια έχει ορίσει προθεσµία υποβολής του πορίσµατός της
µέχρι τη σήµερον, 16 Ιανουαρίου 2017, ζητεί, κατόπιν απόφασής
της, που ελήφθη κατά πλειοψηφία, ολιγοήµερη παράταση της
προθεσµίας λειτουργίας της για την υποβολή του πορίσµατος
µέχρι την 23η Ιανουαρίου 2017.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σας α-

κούω, κύριε Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Να δώσουµε όχι µια, αλλά και δυο και τρεις εβδοµάδες στην

επιτροπή, πλην όµως οφείλουµε κάποια σχόλια. 
Πρώτον, σήµερα ήδη δόθηκε το πόρισµα στη δηµοσιότητα κι

αυτό είναι unfair έναντι της Ολοµέλειας, από την οποία ζητάει
παράταση η επιτροπή. 

Το δεύτερο στοιχείο είναι ότι η σύµφωνη γνώµη ζητείται από
την Ολοµέλεια. Βεβαίως εάν κατά το τυπικό του Κανονισµού θε-
ωρείτε ολοµέλεια την ηµέρα κοινοβουλευτικού ελέγχου, τουλά-
χιστον να είναι εκπρόσωποι όλων των κοµµάτων εδώ ή των πε-
ρισσοτέρων. Είµαστε εκπρόσωποι µόνο τριών κοµµάτων, επειδή
έχουµε ακόµη ερωτήσεις. Εάν, δηλαδή, είχε ολοκληρωθεί και η
ερώτηση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος κι έλειπαν και οι συνά-
δελφοι που δεν έχουν ερωτήσεις, πού θα κάνατε την αίτηση;

Τρίτον, εάν τη θεωρήσετε ολοµέλεια, τότε θα σας παρακα-
λέσω, επειδή κάθε φορά που έρχονται παιδιά εδώ τους λέτε από
το Προεδρείο κι εσείς προσωπικά, ότι: «Κοιτάξτε, σήµερα είναι
ηµέρα κοινοβουλευτικού ελέγχου και δεν υποχρεούνται να είναι
οι Βουλευτές, γιατί δεν είναι ολοµέλεια, αλλά µόνο ο ερωτών και
ο απαντών», για να δικαιολογήσετε τα άδεια έδρανα, θα σας πα-
ρακαλούσα να µην το ξαναπείτε, να µην λέτε ψέµατα στους
νέους που επισκέπτονται τη Βουλή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν λέ-
ω: «Δεν υποχρεούνται».

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τέλος και τελειώνω.
Είναι οκτώ ηµέρες κοινοβουλευτικού ελέγχου το µήνα κατά τις

οποίες δεν λαµβάνονται παρουσίες. Εάν, λοιπόν, είναι ολοµέλεια,
θα παρακαλούσα να λαµβάνονται απουσίες και µέχρι τώρα που
λείπουν, αφού πέντε µέρες τον µήνα, αν λείπουν Βουλευτές, πε-
ρικόπτεται η αποζηµίωση, να τηρείτε τον Κανονισµό.

Άρα λοιπόν, να ενηµερώσετε τον Πρόεδρο ότι δεν είµαστε
ούτε τυπικά ούτε ουσιαστικά σε ολοµέλεια και να το φέρει αύριο
που είναι το νοµοσχέδιο για την ολοµέλεια ή την Τετάρτη, χωρίς
να έχουµε αντίρρηση όχι για µια βδοµάδα, αλλά θα δίναµε είκοσι
µέρες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
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Κεγκέρογλου, εµείς αυτά τα είπαµε και το µεσηµέρι στη Διά-
σκεψη των Προέδρων και είστε επίσης unfair, γιατί όλα αυτά µπο-
ρούσατε να τα πείτε εκεί, αλλά εκεί δεν είχε τηλεόραση εικάζω. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αυτό που λέτε δεν µε αφορά,
γιατί έχει τηλεόραση απ’ έξω και µπορώ να κάνω ό,τι δήλωση
θέλω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν τα
είπατε αυτά εκεί. Έγινε ολόκληρη συζήτηση για το αν είναι ολο-
µέλεια ή αν δεν είναι ολοµέλεια. Είναι ολοµέλεια, λοιπόν. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Σας παρακαλώ πάρα πολύ, εδώ
θα µιλάµε γι’ αυτά τα οποία συµβαίνουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Γι’ αυτά
µιλάµε, κύριε Κεγκέρογλου. Συνεχίστε, παρ’ όλα αυτά. Πρώτον
αυτό.

Δεύτερον…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Στη Διάσκεψη δεν ελήφθη από-

φαση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Καθί-

στε, µιλάω τώρα εγώ. Δεν σας διέκοψα. Καθίστε κάτω.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ούτε είχαµε δικαίωµα γνώµης,

γιατί δεν είναι απόφαση της Διάσκεψης. Τότε µην µας ζητάτε τη
σύµφωνη γνώµη εδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεύτε-
ρον, όταν ενηµερώνω τους µαθητές που έρχονται, δεν τους ενη-
µερώνω ότι δεν είναι υποχρεωµένοι οι Βουλευτές να έρχονται.
Τους εξηγώ γιατί έχει τόσο λίγη παρουσία. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δεν λέτε αλήθεια, κυρία Πρό-
εδρε. Δεν είναι υποχρεωµένοι να έρχονται στην Ολοµέλεια; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν λέω
αυτό το πράγµα. Ούτε τώρα δεν ακούτε, πόσο µάλλον τα άλλα
που λέω. Δεν λέω ότι δεν είναι υποχρεωµένοι. Εξηγώ γιατί δεν
είναι παρόντες. Κι εσείς, όταν δεν έχετε ερώτηση, δεν είστε
παρών. Μην κάνετε, λοιπόν, τώρα θέατρο. Όταν δεν έχετε ερώ-
τηση, ούτε εσείς έρχεστε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Να περικόπτεται η αποζηµίωση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σας πα-

ρακαλώ. Τη στιγµή που έληγε η προθεσµία δεν υπήρχε από-
φαση, γιατί συνεδρίαζε η επιτροπή απόγευµα. Είµαστε καθόλα
νοµότυποι. Είναι oλοµέλεια αυτή η διαδικασία. Το έχουµε πει
χρόνια αυτό. Εσείς, που είστε παλαιότερος Βουλευτής, θα έπρε-
πε να το ξέρετε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Να περικόπτεται η αποζηµίωση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Λήγει η

προθεσµία σήµερα και σήµερα θα γίνει η συζήτηση. Αν θέλετε,
µην ψηφίσετε. Αυτά τα συζητήσαµε στις τρεις το µεσηµέρι. Θα
µπορούσατε να είχατε υποβάλει τις ενστάσεις σας και όχι να
βρείτε εδώ τον χώρο για να κάνετε τη ζύµωσή σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Μην ψεύδεστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν σας

τιµάει αυτό κοινοβουλευτικά. Δεν σας τιµάει. Τι θέλετε τώρα;
Ποιον θέλετε να ενηµερώσετε;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αυτό που δεν µε τιµάει να µου
το πουν οι πολίτες, όχι εσείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Άρα, µι-
λάτε µε τους πολίτες. Δεν µιλάτε για την κοινοβουλευτική διαδι-
κασία που ρυθµίζεται από τη Διάσκεψη των Προέδρων.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είναι εισήγηση της Διάσκεψης ή
της επιτροπής;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Πηγαί-
νετε στο Σύνταγµα να µιλήσετε. Πάρτε και µια ντουντούκα και
πείτε ό,τι θέλετε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ερώτηση, κυρία Πρόεδρε: Είναι
εισήγηση της Διάσκεψης ή της επιτροπής;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σας πα-
ρακαλώ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είναι εισήγηση της Διάσκεψης ή
της επιτροπής;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τίθεται
το θέµα σε ψηφοφορία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είναι εισήγηση της Διάσκεψης ή
της επιτροπής; Αυτό ρωτάω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Θα
µπορούσατε όλες αυτές τις αντιρρήσεις να τις θέσετε στη Διά-
σκεψη. Εκεί δεν είπατε κουβέντα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είναι εισήγηση της Διάσκεψης ή
της Επιτροπής;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έρχε-
στε τώρα εδώ και καθυστερείτε µια ολόκληρη διαδικασία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Δεν προβλέπεται. Είναι εισήγηση
της Διάσκεψης ή της Επιτροπής;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Σε όλα
είναι ευθύνη και τώρα της Ολοµέλειας που το συζητάει.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Σε όλα είναι ευθύνη; Σοβαρά το
λέτε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν
φταίω εγώ που δεν είναι εκπρόσωποι των άλλων κοµµάτων.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΩΝΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω
τον λόγο για τριάντα δευτερόλεπτα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Παρα-
καλώ, έχετε τον λόγο για τριάντα δευτερόλεπτα. Δεν θα µονο-
πωλήσουµε τώρα τη συζήτηση για να κάνουµε διάλογο. Θα
γράψουν οι εφηµερίδες. Προλαβαίνουν και µε τους προηγούµε-
νους διαλόγους.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τι θα γράψουν;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ότι

είστε πολύ νοµότυπος, ενδιαφέρεστε και όλα αυτά που θέλετε.
Παρακαλώ, κύριε Θεωνά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΩΝΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Εκτιµώ και πάντα έχω εκφράσει την εκτίµησή µου στον συνά-

δελφο Βασίλη Κεγκέρογλου.
Πάντως, θέλω να δηλώσω τώρα εδώ µια λέξη µόνο. Εγώ πα-

ρακολουθώ συχνά τον κοινοβουλευτικό διάλογο. Μου αρέσει η
συζήτηση που γίνεται κλπ.. Δεν είναι δικές µου οι ερωτήσεις.
Παρ’ όλα αυτά, τις παρακολουθώ.

Δεν δέχοµαι και από εδώ και στο εξής δεν θα δέχοµαι καµµιά
αποζηµίωση γι’ αυτήν την παρακολούθηση. Δεν είναι δυνατόν να
θεωρείται ότι οι Βουλευτές παρακολουθούν τις συνεδριάσεις της
Ολοµέλειας για οικονοµικούς λόγους, για να παίρνουν αποζη-
µίωση. Εγώ δεν τη θέλω αυτήν την αποζηµίωση. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Θεωνά, αυτά είναι δευτερεύοντα ζητήµατα.
Θέτω, λοιπόν το θέµα σε ψηφοφορία. 
Κατόπιν προτάσεως κατά πλειοψηφία της επιτροπής…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο,

παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Θέλετε

να πείτε κάτι; 
Παρακαλώ, κύριε Κατσώτη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Θέτετε τώρα ένα θέµα για ψηφοφορία,

που είναι εδώ µόνο η Δηµοκρατική Συµπαράταξη και το ΚΚΕ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Και τι

να κάνουµε, κύριε Κατσώτη;
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Εγώ δεν είµαι.
(Στο σηµείο αυτό αποχωρεί από την Αίθουσα ο Βουλευτής της

Δηµοκρατικής Συµπαράταξης κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δηλαδή, αν φύγουµε κι εµείς;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ο κ.

Κεγκέρογλου δεν είναι. Έφυγε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ορίστε. Δεν υπάρχει άλλος.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Και τι

να κάνουµε, δηλαδή;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Να µην το θέσετε, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν γί-

νεται, κύριε Κατσώτη. Υπάρχουν διαδικασίες. Τι να κάνουµε;
Είναι η πρώτη Ολοµέλεια µετά τη λήξη της προθεσµίας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Τη στιγµή που εδώ είναι µόνο δύο κόµ-
µατα και δεν συνιστούν -να το πω έτσι- πλειοψηφία, δεν µπορείτε
να το θέσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Όλα τα
κόµµατα είναι ενηµερωµένα ότι σήµερα το απόγευµα θα µπει σε
ψηφοφορία η πρόταση για την παράταση για το πόρισµα. Ήταν
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όλα τα κόµµατα, όλοι οι εκπρόσωποι των κοµµάτων στη Διά-
σκεψη των Προέδρων, που έγινε στις τρεις το µεσηµέρι. Όποιος
ήθελε, θα µπορούσε να ενηµερώσει τα κόµµατα να έρθουν εδώ
να διαφωνήσουν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Όταν θα είναι εδώ τα κόµµατα και συ-
νιστούν πλειοψηφία, να το βάλετε, κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ποια
κόµµατα; Πού είναι;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Τώρα δεν είναι κόµµατα που συνιστούν
πλειοψηφία της Βουλής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Αυτό
δεν το καταλαβαίνω. Αυτό τεκµαίρεται και έχει τελειώσει. Αυτό
είναι πάντα. Το έχει αποφασίσει η ίδια η επιτροπή. Δεν το κάνετε
εσείς πρωτοτύπως. Η επιτροπή το έχει κάνει. Έχει αποφασίσει
κατά πλειοψηφία την παράταση. Τι θέλετε; 

Να είστε κι εσείς, κύριε Κατσώτη, νοµότυποι, µε το αστικό σύ-
στηµα; Περάστε έξω κι εσείς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Να κοροϊδεύουµε τον εαυτό µας; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Περά-

στε έξω, για να µη χρεωθείτε την παράταση. Πρώτη φορά το
ακούτε αυτό; Με συγχωρείτε, δηλαδή. Εντάξει; 

Όλοι θα είµαστε νοµότυποι και θα µιλάτε όλοι τρία λεπτά εδώ.
Τελείωσε. Δεν θα κάνουµε ό,τι θέλουµε κι όπου µας αρέσει, θα
µιλάµε για Κανονισµό και όπου δεν µας αρέσει, δεν θα µιλάµε.
Εντάξει; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Πόσο µιλήσαµε παραπάνω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Όλοι.

Δεν λέω µόνο για εσάς.
Η επιτροπή, όπως είπαµε, αποφάσισε κατά πλειοψηφία την πα-

ράταση για µια εβδοµάδα. Συµφωνείτε; Ναι ή όχι;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Μα, δεν υπάρχει πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Όποιος

υπάρχει. Τεκµαίρεται.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Εµείς λέµε ό,τι είπε στην επιτροπή ο

εκπρόσωπός µας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Και πού

ξέρω εγώ τι είπε; Ό,τι είπε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Έλα µου, ντε! Πού το ξέρετε εσείς;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εσείς

πείτε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Στην επιτροπή συµφώνησε ο εκπρό-

σωπός µας. Τι να συµφωνήσουµε εµείς;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Να

πείτε ότι συµφωνείτε να παραταθεί.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Είναι απόφαση της Ολοµέλειας, κυρία

Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ε, αυτή

συζητάµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Είναι Ολοµέλεια εδώ; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Αν θέ-

λουν να βγαίνουν έξω ή δεν ενδιαφέρονται να έρθουν, τι να κά-
νουµε; Σας εξηγώ: Στις 15.00’ είχαµε Διάσκεψη των Προέδρων.
Ήταν το πρώτο θέµα που έβαλε ο Πρόεδρος της Βουλής. Είπε
για το απόγευµα που θεωρείται Ολοµέλεια. Η άσκηση κοινοβου-
λευτικού ελέγχου είναι Ολοµέλεια. Το ότι δεν έρχονται δεν απα-
σχολεί κανέναν. Αυτό σας εξηγώ. Ο κ. Κεγκέρογλου που ξέρει
τον Κανονισµό, βγήκε έξω. Τι να πω κι εγώ; 

Εσείς από τον ΣΥΡΙΖΑ τι λέτε; Συµφωνείτε στην παράταση; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΩΝΑΣ: Συµφωνούµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συµφω-

νεί ο κ. Θεωνάς. 
Στο ΚΚΕ λέτε ό,τι είπε ο εκπρόσωπός σας στην επιτροπή.  
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ναι, αλλά δεν συνιστά απόφαση της

Ολοµέλειας αυτή η συµφωνία µας. Αυτό λέµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Αυτό

δεν είναι απάντηση. 
Το Σώµα, λοιπόν, συµφώνησε κατά πλειοψηφία και θα αποφα-

σίσουν οι ειδικοί του Κανονισµού της Βουλής τι ήταν και τι δεν
ήταν αυτό που κάναµε σήµερα, γιατί αυτά είναι πρωτοφανή
πράγµατα. 

Σειρά έχει η πρώτη µε αριθµό 1122/11-11-2016 ερώτηση του

Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-
ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς την Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε
τη βελτίωση των προϋποθέσεων απονοµής της προνοιακής σύν-
ταξης σε ανασφάλιστους υπερήλικες. 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας κ. Πετρόπουλος. 
Κύριε Κεγκέρογλου έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, επιτρέψτε µου

να σας πω ότι εµείς δεν αµφισβητήσαµε ότι αναφέρθηκε από τον
Πρόεδρο στην Ολοµέλεια ή οτιδήποτε άλλο, αλλά ότι είµαστε σε
πραγµατική Ολοµέλεια. Δεν είµαστε ούτε σε Ολοµέλεια κοµµά-
των, ούτε σε Ολοµέλεια Βουλής, όπως και να το µετρήσετε.

Κύριε Πετρόπουλε, για ένα θέµα που δόθηκε µια λύση έχω κα-
ταθέσει την ερώτηση. Αφορά την προνοιακή σύνταξη των υπε-
ρηλίκων. Πέρασε από διάφορα κύµατα. Τελικά αρχίζει να εφαρ-
µόζεται η διάταξη του ν.4387/2016, όπου θεωρώ ότι υπάρχει µια
αδικία. Ενώ, δηλαδή, µπαίνουν ως όριο τα 4.320 ευρώ στο εισό-
δηµα του αιτούντα ή της αιτούσης -ταυτόχρονα στο οικογενειακό
τα 8.460 ευρώ, το διπλάσιο- µπαίνει και ένας τρίτος περιορισµός
του ή της συζύγου, αναλόγως, να είναι µέχρι τα 4.320 ευρώ. Τι
σηµαίνει αυτό; Να σας πω ένα παράδειγµα για να γίνει πιο ευ-
κρινές το στοιχείο της αδικίας, το οποίο αναφέρω. 

Αν έχουµε έναν αιτούντα µε 4.300 ευρώ ή µια αιτούσα και ο ή
η σύζυγος έχει 4.300 ευρώ, το συνολικό εισόδηµα είναι 8.600,
καλύπτει όλες τις περιπτώσεις και παίρνει σύνταξη. Αν έχουµε
έναν αιτούνται ή µια αιτούσα µε µηδέν εισόδηµα και ο ή η σύζυ-
γος έχουν 4.500 ευρώ, άρα συνολικό εισόδηµα 4.500 ευρώ, δεν
δικαιούνται. Στη µία περίπτωση, λοιπόν, το ζευγάρι των ηλικιω-
µένων µε 8.620 ευρώ δικαιούται τη σύνταξη, ενώ µε 4.500 ευρώ
δεν τη δικαιούνται. Αυτή την αδικία αν θα µπορούσαµε, να τη
διορθώσουµε.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Πετρόπουλε, έχετε τρία λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Συντοµό-
τερα διότι το πρόβληµα είναι γνωστό. Ισχύει από το 1982. Με τον
ν.1296/1982 θεσπίστηκαν οι κανόνες τους οποίους η Κυβέρνησή
µας δεν έθιξε. 

Αυτό που κάναµε µε τον ν.4387, τον ασφαλιστικό νόµο, είναι
να µεταβάλουµε τις δυσµενείς ρυθµίσεις οι οποίες είχαν επιβλη-
θεί µε τον ν.4093/2012, οπότε έπαυσε να καταβάλλεται αυτό το
επίδοµα των ανασφάλιστων υπερηλίκων, είτε διότι έπαιρναν
οποιαδήποτε σύνταξη –ακόµα και 40 ευρώ για παράδειγµα που
ήταν η σύνταξη για τους διωκόµενους της Εθνικής Αντίστασης
κατά τους αγώνες εναντίον των κατακτητών- είτε διότι είχαν λι-
γότερα από είκοσι χρόνια παραµονής στην Ελλάδα. 

Αυτές οι συνθήκες ήταν απαγορευτικές, µε αποτέλεσµα το 1/3
όσων ελάµβαναν σύνταξη µέχρι το 2012 να πάψουν να λαµβά-
νουν τις σχετικές παροχές. Και έχασαν το 1/3 µόνο και µόνο γιατί
δεν είχαν είκοσι χρόνια παραµονής στην Ελλάδα. Άλλαξαν, λοι-
πόν, αυτά τα δύο και τίποτε άλλο. 

Κύριε Κεγκέρογλου, καταλαβαίνω τη λογική της σκέψης την
οποία διατυπώσατε. Εµείς δεν µπήκαµε σε αυτό το χωρίο ρυθµί-
σεων. Επαναλαµβάνω ότι τηρήσαµε αυτές τις προϋποθέσεις,
όπως υπήρχαν από το 1982.

Εάν στο µέλλον µπορούµε να επανέλθουµε στη σκέψη του νο-
µοθέτη του 1982, διότι θα έχουµε ένα ρωµαλέο σύστηµα κοινω-
νικής ασφάλισης, είναι κάτι που µένει να δούµε. Στη λογική δεν
έχω καµµία αντίρρηση. Αλλά στην πράξη, εκείνο που τώρα κα-
ταφέραµε είναι να επαναφέρουµε ρυθµίσεις που είχαν καταργη-
θεί από τη δική σας κυβέρνηση και προς το παρόν εκείνο που
κάναµε ήταν να γιγαντώσουµε όσο γίνεται τις προϋποθέσεις για
ένα καλύτερο σύστηµα κοινωνικής ασφάλισης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Κεγκέρολγου, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αυτή είναι η µισή αλήθεια. Η
αποκατάσταση του ν.4093/2012, εάν δεν κάνω λάθος, είχε γίνει
από τον κ. Στρατούλη τον Μάιο του 2015. Μόνο που τον Οκτώ-
βριο του 2015, εάν θυµάµαι καλά, καταργήθηκαν οι ρυθµίσεις
του κ. Στρατούλη και επανήλθαν µε διαφορετικό τρόπο στον
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ν.4387.
Τη µισή αλήθεια, όµως, είπατε και για το 1982. Και θα σας απο-

δείξω ότι είναι περιττή η διάταξη για το συνολικό εισόδηµα 8.640
ευρώ, όταν δει κανείς τη διάταξη που µπήκε πρόσφατα για το ει-
σόδηµα του συζύγου. 

Κατ’ αρχάς, το 1982 δεν υπήρχαν οι χαρακτηρισµοί «φορολο-
γητέο», «τεκµαρτά», «αντικειµενική αξία» κ.λπ.. Αυτοί οι νόµοι
ήρθαν πολύ αργότερα και ενσωµατώθηκαν πολύ αργότερα. Άρα,
µπήκαν πρόσθετοι περιορισµοί που λιγοστεύουν τους αδύνα-
µους. 

Δεν αµφισβητώ ότι µπορεί να υπήρχε και στα αρχικά κριτήρια,
στα δύο από τα τρία τουλάχιστον ή και στο τρίτο. Όµως, σήµερα
µε τους πρόσθετους όρους πρέπει να τα άρουµε. Διότι αυτό το
ποσό των 4.320 ευρώ ή των 8.640 ευρώ µπορεί να προκύπτει και
από τεκµήρια, από αντικειµενική δαπάνη, από σπίτι και αυτοκί-
νητο. Μπορεί να έχει κάποιος ένα παλιό σπίτι και ένα παλιό αυ-
τοκίνητο στο χωριό και τελείωσε, δεν παίρνει. Τότε βέβαια θα
θεωρείτο άστεγος και θα έµπαινε σε άλλο πρόγραµµα, θα µου
πείτε. 

Εδώ, λοιπόν, θεωρώ θετικό ότι συµφωνείτε ότι υπάρχει αυτό
το ζήτηµα. Αλλά, γιατί υπάρχει το συνολικό οικογενειακό εισό-
δηµα των 4.840 ευρώ; Εάν βάλεις τον περιορισµό ο αιτών ή η αι-
τούσα να έχει µέχρι 4.420 ευρώ και ο σύζυγος ή η σύζυγος να
έχει εισόδηµα µέχρι 4.320 ευρώ, εννοείται ότι το οικογενειακό
είναι µέχρι εκεί. Είναι περιττό. 

Άρα, είναι προφανές ότι το εισόδηµα του συζύγου προστέ-
θηκε µετά. Αυτό σας λέω. Δείτε το. Εγώ δεν το έχω µελετήσει
από το 1982, που είπατε. Αλλά, αυτοί που σας έδωσαν την πλη-
ροφόρηση θα έπρεπε να σας πουν και πότε προστέθηκε αυτή η
πρόσθετη ασφαλιστική δικλείδα. Ειδάλλως δεν έχει νόηµα. Πρέ-
πει να αφορά στο συνολικό. 

Είναι πάντως αδικία. Δεν είναι αδικία αυτοί που έχουν συνολικό
εισόδηµα 8.640 ευρώ να πάρουν τη σύνταξη, αλλά είναι αδικία
να µην την πάρει το ζευγάρι ή η οικογένεια που έχει εισόδηµα
4.500 ευρώ.

Αυτό ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, πρέπει να το δούµε. Είναι αποδεκτή η πρό-

θεσή σας, αλλά κάντε την πιο συγκεκριµένη, όχι στο αέναο µέλ-
λον. Τώρα εξετάζονται οι αιτήσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορί-
στε, κύριε Πετρόπουλε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Πέρασαν
τέσσερα χρόνια από τότε που καταργήθηκε και φέραµε µια ρύθ-
µιση που αντιµετώπιζε ένα κραυγαλέο πρόβληµα αδικίας, που σε
αυτόν τον κόσµο δεν µπορούσε διαφορετικά να λυθεί. 

Κύριε Κεγκέρογλου, από το 1982 ως κριτήριο τέθηκε το εισό-
δηµα, µε βάση τον τρόπο που προσδιοριζόταν η κατώτατη σύν-
ταξη του ΟΓΑ. Η αντιστοίχιση είναι ακριβώς η ίδια, 360 ευρώ
µηνιαίως, 4.320 ευρώ ετησίως, 8.640 ευρώ και οι δύο. Αυτό ήταν
το κριτήριο για τον νόµο του 1982 που ήδη είχε θέσει ο νοµοθέ-
της, όταν κατέβαλε για πρώτη φορά αυτήν τη σύνταξη στους
υπερήλικες ανασφάλιστους, όπως καθιερώθηκε να λέγονται. 

Και πρέπει να παραδεχθείτε ότι αυτή η κίνηση από την πλευρά
της Κυβέρνησής µας αντιµετώπιζε ένα πρόβληµα το οποίο κακώς
προεκλήθη από τη δική σας κυβέρνηση. Δεχθείτε το αυτό! 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τον «νόµο Στρατούλη» τον ψη-
φίσαµε!

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Αν πράγ-
µατι µεσολάβησε µια περίοδος αντιδικίας, που και µέσα σε
τούτην την Αίθουσα αναπτύχθηκε µε όσους υποστήριζαν ότι δεν
θα έπρεπε να πάρουµε κανένα µέτρο που ευνοεί τους αδυνά-
µους –πράγµα που επανελήφθη µε τη νοµοθετική µας πρωτο-
βουλία να χορηγήσουµε στους χαµηλοσυνταξιούχους αυτήν την
ενίσχυση που δώσαµε µέσα στον Δεκέµβριο του 2016- ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι έβρισκε στον απόηχό της αυτή η πολιτική
αντίθεση που αναπτυσσόταν εδώ από διάφορες πολιτικές πτέ-
ρυγες που αντιπολιτεύονται τυφλά την Κυβέρνησή µας, τους δα-
νειστές που πίεσαν τον Οκτώβριο του 2015 να καταργηθεί η
αρχική διάταξη για τους ανασφάλιστους υπερήλικες. 

Δεσµευθήκαµε τότε ότι πολύ σύντοµα θα φέρναµε διάταξη
που θα επέλυε αυτό το θέµα και το κάναµε. Αυτό είναι αποτέλε-
σµα µιας δικής µας σταθερής προσήλωσης στο να υποστηρί-
ζουµε τους αδύναµους και εκείνους που έχουν τις χαµηλότερες
δυνατότητες να ζουν αξιοπρεπώς. Το κάναµε. Θα κάνουµε φυ-
σικά και στο µέλλον ό,τι χρειάζεται µέσα από ένα ισχυρότερο σύ-
στηµα κοινωνικής ασφάλισης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε, κύριε Πετρόπουλε. 

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 331/10-1-2017 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανάσιου Βαρδαλή
προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµά-
των των εργαζοµένων της επιχείρησης σουπερµάρκετ «ΑΦΟΙ
ΚΑΡΥΠΙΔΗ Α.Ε.». 

Στην ερώτηση θα απαντήσει η Υπουργός Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Έφη Αχτσιόγλου. 

Ορίστε, κύριε Βαρδαλή, έχετε τον λόγο για δυο λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρία Υπουργέ, φαντάζοµαι ότι σας είναι γνωστό το πρόβληµα

των εργαζοµένων στα σουπερµάρκετ «ΑΦΟΙ ΚΑΡΥΠΙΔΗ Α.Ε.».
Αυτόν τον µήνα συµπληρώνεται ένας χρόνος χωρίς να µπει µε-
ροκάµατο στο σπίτι. Και δεν είναι µόνο ότι δεν έχει µπει µεροκά-
µατο στο σπίτι για έναν χρόνο –δηλαδή τους χρωστά δεδουλευ-
µένα ενός χρόνου- αλλά οι ίδιοι οι εργαζόµενοι είναι υποχρεω-
µένοι να πληρώνουν φως, νερό, εφορία, τα διάφορα χαράτσια
που τους φορτώνετε κι εσείς από πάνω. 

Επιπλέον, έτσι όπως έχουν εξελιχθεί τα πράγµατα για τη συγ-
κεκριµένη επιχείρηση, έχουν και την αβεβαιότητα αν αύριο θα
έχουν ή δεν θα έχουν δουλειά και απ’ ό,τι φαίνεται το πιο πιθανό
είναι να µην έχουν. 

Κυρία Υπουργέ, η γνώµη µας είναι η εξής: Όλο αυτό το διά-
στηµα η εργοδοσία για να µπορέσει να τα κάνει αυτά, βρήκε άξιο
συµπαραστάτη και τη δική σας την πολιτική. Όλο αυτό το διά-
στηµα αποδεχόσασταν µέσα από τις τριµερείς διάφορα σχέδια
δήθεν ανάπτυξης και επιβίωσης της επιχείρησης, διάφορες συ-
νεργασίες που θα έκανε και όλα αυτά, βεβαίως, πήγαν περίπατο. 

Συµβουλεύατε τους εργαζόµενους να αποδεχθούν και να συ-
ναινέσουν σε τέτοιου είδους σχέδια της εργοδοσίας για την ανά-
πτυξη της επιχείρησης και βεβαίως να κάνουν υποµονή. Ακόµη
κι ένα έκτακτο επίδοµα 1.000 ευρώ, που εδώ και τέσσερις µήνες
τους έχετε τάξει, δεν το έχετε δώσει ακόµα. Μόνο υποσχέσεις
και στην πράξη τίποτα. 

Παρά τις όποιες δεσµεύσεις της επιχείρησης, όλο αυτό το
χρονικό διάστηµα όχι µόνο τα προβλήµατα δεν έχουν λυθεί, όχι
µόνο παραµένουν τα προβλήµατα των εργαζοµένων, αλλά απ’
ό,τι φαίνεται η επιχείρηση πάει για λουκέτο. Ακούγονται διάφορα
δεξιά και αριστερά, ότι ήδη βάζει λουκέτο στα καταστήµατά της,
αυτά που είναι ιδιοκτησία της και έχει κάνει συµφωνίες -δεν ξέ-
ρουµε αν είναι σωστές οι πληροφορίες ή όχι- µια διάφορες άλλες
αλυσίδες για να πουλήσει τα καταστήµατα µαζί µε τα προϊόντα
φυσικά και βάζοντας λουκέτο οι εργαζόµενοι να µείνουν απλή-
ρωτοι.

Τα ερωτήµατα είναι συγκεκριµένα, κυρία Υπουργέ: 
Τι θα κάνετε έτσι ώστε οι εργαζόµενοι να πάρουν τα δεδου-

λευµένα τους, αλλά και να καταβληθούν οι ασφαλιστικές εισφο-
ρές από την εργοδοσία;

Δεύτερον, σε περίπτωση που αλλάξει χέρια η επιχείρηση ή
τµήµατα της επιχείρησης αυτής, τι θα κάνετε ώστε να διασφαλι-
στούν οι θέσεις εργασίας µε µόνιµη και σταθερή δουλειά, µε
πλήρη εργασιακά, µισθολογικά και ασφαλιστικά δικαιώµατα; 

Τέλος, τι θα γίνει µε αυτό το επίδοµα που εδώ και τέσσερις
µήνες έχει υποσχεθεί το Υπουργείο σας ότι θα δοθεί στους ερ-
γαζόµενους; 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρία

Αχτσιόγλου έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-

λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριοι Βουλευτές, η προ-
στασία των εργαζοµένων και η διασφάλιση των δικαιωµάτων
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τους αποτελεί κεντρικό πυλώνα της δουλειάς της Κυβέρνησης
αυτής αλλά και του Υπουργείου Εργασίας. Δουλεύουµε καθηµε-
ρινά προς αυτήν την κατεύθυνση. 

Η υπόθεση της επιχείρησης ΚΑΡΥΠΙΔΗΣ και των εργαζόµενών
της απασχολεί το Υπουργείο Εργασίας εδώ και πάρα πολλούς
µήνες και συνεχίζει να το απασχολεί και σήµερα. 

Η θέση του Υπουργείου Εργασίας σε κάθε συνάντηση, σε κάθε
διαπραγµάτευση, σε κάθε τριµερή συνάντηση ξεκινούσε από µια
βασική προϋπόθεση η οποία γινόταν ξεκάθαρη στην επιχείρηση,
οποιοδήποτε σχέδιο θα πρέπει να περιλαµβάνει καταβολή όλων
των δεδουλευµένων αποδοχών στους εργαζόµενους αφ’ ενός
και α’ φετέρου οποιοδήποτε σχέδιο επαναλειτουργίας της επι-
χείρησης µε όρους βιωσιµότητας να έχει ως προϋπόθεση την τή-
ρηση της εργατικής νοµοθεσίας.

Η στάση όµως από την πλευρά της επιχείρησης υπήρξε του-
λάχιστον αναξιόπιστη. Η επιχείρηση παρουσίασε προτάσεις, που
δεν θα µπορούσαν να γίνουν αποδεκτές, καθώς στηρίζονταν
πάνω στο δεδοµένο της περικοπής των οφειλόµενων δεδουλευ-
µένων των εργαζοµένων ή σε προτάσεις που περιελάµβαναν
απόλυση εργαζοµένων ή χειροτέρευση των συµβάσεων τους
στην µετέπειτα κατάσταση.

Όµως, δεν σας κρύβω ότι µου προκαλεί έκπληξη το γεγονός
ότι κατηγορείτε το Υπουργείο ότι συνέπραττε µε την επιχείρηση,
ότι νίπτει τας χείρας του, ότι κάνει υποµονή, ότι αποδέχεται τις
αποφάσεις της εργοδοσίας. Σας υπενθυµίζω, για την αποκατά-
σταση της αλήθειας, ότι στα καταστήµατα της επιχείρησης έχουν
γίνει δεκάδες έλεγχοι από όλες τις τοπικές υπηρεσίες του Σώ-
µατος Επιθεώρησης Εργασίας. Έχουν επιβληθεί δεκάδες κυρώ-
σεις. 

Έχουµε επανειληµµένα επισηµάνει, πως οποιαδήποτε απαί-
τηση της εταιρείας για παραίτηση των εργαζοµένων από τις
αξιώσεις τους για τις δεδουλευµένες αποδοχές, κατά παράβαση
των αναγκαστικών διατάξεων του νόµου, είναι άκυρη. 

Έχουµε επανειληµµένα επισηµάνει στις τριµερείς συσκέψεις,
που έχουν πραγµατοποιηθεί, ότι δεν µπορεί να γίνει καµµία πρό-
ταση δεκτή που περιλαµβάνει περικοπή οφειλόµενων δεδουλευ-
µένων και αυτό το έχουµε επαναλάβει και δηµόσια. Δεν χρειά-
ζεται να σας πείσω εγώ. Η ίδια η επιχείρηση, µε δελτίο Τύπου
που βγάζει, καταγγέλλει το Υπουργείο Εργασίας ότι βάζει ταφό-
πλακα στις επιχειρήσεις και ότι ποινικοποιεί την επιχειρηµατικό-
τητα. Αυτήν τη στήριξη, αυτήν την κάλυψη βλέπετε να υπάρχει
ανάµεσα στο Υπουργείο Εργασίας και την επιχείρηση; Αυτό δεν
µοιάζει µε κάλυψη. 

Έχουµε επισηµάνει κι έχουµε καταστήσει σαφές και στη διάρ-
κεια των τριµερών και των διαπραγµατεύσεων, ότι οι προτάσεις
που φέρεται να παρουσιάζει η επιχείρηση περί συµψηφισµού του
επιδόµατος του ΟΑΕΔ, µειώσεων µισθών, οφειλής δεδουλευµέ-
νων αποδοχών 50%, αλλαγών συµβάσεων µε µειώσεις 20% κ.λπ,
δεν γίνονται δεκτές καθώς στερούνται νοµιµότητας. Υπάρχουν
οι σχετικές αποφάσεις του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας και
οι σχετικές ανακοινώσεις των τοπικών υπηρεσιών. 

Σε σχέση µε το επίδοµα, το έκτακτο βοήθηµα, έχουµε κάνει τις
απαραίτητες ενέργειες για την καταβολή του έκτακτου οικονο-
µικού βοηθήµατος των 1.000 ευρώ ανά εργαζόµενο. Η σχετική
κοινή υπουργική απόφαση έχει ήδη υπογραφεί από την πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Εργασίας και του Υπουργείου Εσωτερι-
κών, ενώ εκκρεµεί η τελική υπογραφή από τον αρµόδιο Υπουργό
Οικονοµικών και µέσα σε λίγες ηµέρες οι εργαζόµενοι θα λάβουν
το επίδοµα των 1.000 ευρώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-
γο έχει ο κ. Βαρδαλής για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κυρία Υπουργέ, το ζήτηµα δεν είναι
κυρίως τι βλέπουµε εµείς, αλλά τι βλέπουν οι ίδιοι οι εργαζόµε-
νοι. Δεν ξέρω αν έχετε κουβεντιάσει ποτέ µε τους εργαζόµενους
στη συγκεκριµένη επιχείρηση, αλλά εγώ το έχω κάνει επανειληµ-
µένως και όχι προσωπικά, αλλά και ως Κοµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας. Αυτό έγινε και πολύ πρόσφατα. Οι ίδιοι οι εργαζόµενοι,
λοιπόν, δεν βλέπουν καµµιά στήριξη στην πολιτική σας απέναντι
στην επιχείρηση. 

Για να γίνω πιο συγκεκριµένος, γιατί οι γενικότητες δεν έχουν
θέση σε αυτή τη συζήτηση, έχουµε για µία ακόµη φορά ένα γνω-

στό φαινόµενο, οι επιχειρήσεις να πτωχεύουν και οι επιχειρηµα-
τίες να φεύγουν πλούσιοι. Ο συγκεκριµένος επιχειρηµατίας, για
τον οποίο γίνεται τώρα λόγος, όχι µόνο συνεχίζει την επιχειρη-
µατική του δραστηριότητα αλλά είναι και µεγαλοµέτοχος ανώ-
νυµης ποδοσφαιρικής εταιρείας. Κάνει µεταγραφές, πληρώνει
ποδοσφαιριστές και τους εργαζόµενους στην επιχείρησή του,
τους έχει έναν χρόνο απλήρωτους. 

Σήµερα, αν µπείτε στα διάφορα site, λέγεται ότι ο ίδιος επιχει-
ρηµατίας έχει κάνει συνεργασία µε ποδοσφαιριστές και τους έχει
«κλείσει». Είναι σηµερινό αυτό. Σήµερα κάνει τις µεταγραφές. Με
τι λεφτά; Πού τα βρίσκει τα λεφτά; Δεν έπρεπε η Κυβέρνηση να
παρέµβει σε τέτοιου είδους ζητήµατα; 

Δεύτερο ζήτηµα. Λέτε ότι στηρίζετε τους εργαζόµενους. Δεί-
ξατε ή δεν δείξατε ανοχή; Πέραν από αυτά που αναφέρατε, τα
οποία βεβαίως είναι σωστά και δεν τα αµφισβητούµε, κάτω από
την πίεση των εργαζοµένων και τις καταγγελίες των εργαζοµέ-
νων στην επιθεώρηση εργασίας. Η επιθεώρηση εργασίας έπρεπε
να ήταν και είναι υποχρεωµένη να πάει να ελέγξει και να βάλει
και πρόστιµο όπου χρειάζεται. Αυτά τα κάνατε. Δεν αµφισβη-
τούµε αυτά τα ζητήµατα. 

Όµως, τα διάφορα σχέδια, τα οποία σας αναφέραµε προηγου-
µένως, κι ενώ το θέτατε ως προϋπόθεση -λεκτικά το λέγατε και
αυτό, δεν το αµφισβητούµε- στην ουσία τα στηρίζατε. Στηρίζατε
αυτές τις επιχειρηµατικές δράσεις, αυτά τα σχέδια του επιχειρη-
µατία. Βεβαίως, µέσα στις τριµερείς –µέσα σε µία από αυτές
ήµουν κι εγώ προσωπικά- λέγατε στους εργαζόµενους ότι πρέπει
να συναινέσουν και ότι µόνο η προοπτική της εξασφάλισης της
εργασίας τους είναι γι’ αυτούς κάτι το θετικό. Tα σχέδια αυτά τέ-
τοιου είδους καταστάσεις προέβλεπαν.

Να σας πω τώρα και κάτι ακόµη. Η συγκεκριµένη επιχείρηση
δεν έχει πληρώσει το δώρο Χριστουγέννων. Πάνω από εκατόν
εβδοµήντα εργαζόµενοι έκαναν µήνυση. Ξέρετε ότι είναι αυτό-
φωρη η διαδικασία. Κι όµως, κυκλοφορεί ελεύθερος και κανείς
δεν τον πειράζει. Κάνει και µεταγραφές σήµερα που µιλάµε. Τέ-
τοια στήριξη! Τι να πω τώρα; Αλλιώς θα τη χαρακτήριζα εγώ. 

Η «ΚΑΡΥΠΙΔΗΣ Α.Ε.», κυρία Υπουργέ, στo πλαίσιo της απαλ-
λαγής της από την ευθύνη και τις υποχρεώσεις προς τους εργα-
ζόµενους, προχωρά σε µυστικές συµφωνίες µε την «MARKET
IN». H τελευταία προµήθευε στα καταστήµατά της εµπορεύµατα
–προσέξτε, επίσηµη συµφωνία δεν υπήρχε- και οι εργαζόµενοι
στο τέλος της ηµέρας κατέθεταν τις εισπράξεις σε λογαριασµό
της «MARKET IN». Η δική σας παρέµβαση σε αυτό ποια ήταν;
Ήταν νόµιµη αυτή η διαδικασία; 

Φθάσαµε µέχρι εδώ σήµερα, χθες και προχθές να κλείνει και
τα τελευταία µαγαζιά, να στέλνει µπράβους, να βάζει λουκέτα,
όπως στο κατάστηµα της Τούµπας ή στη Βέροια, και οι µπράβοι
αυτοί να συλλαµβάνονται από την αστυνοµία µετά από καταγγε-
λίες των εργαζοµένων. Βέβαια, σας είπα τι ακούγεται δεξιά και
αριστερά, ότι πουλάει τα καταστήµατά της στην «MARKET IN»,
τον «ΜΑΣΟΥΤΗ» και πιθανόν και στον «ΒΑΣΙΛΟΠΟΥΛΟ». Για όλα
αυτά, καµµιά παρέµβαση δεν υπάρχει από το δικό σας Υπουρ-
γείο. Θα έλεγα ότι είναι ένας απλός θεατής.

Κυρία Υπουργέ, οι εργαζόµενοι ειδικά γι’ αυτό το ζήτηµα ζη-
τούν συγκεκριµένες απαντήσεις. Υπάρχει το προεδρικό διάταγµα
178/2002 και η αντίστοιχη οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Ακόµη και αν τµήµατα της επιχείρησης περάσουν σε άλλα χέρια
και συνεχίσει η ίδια δραστηριότητα στα συγκεκριµένα καταστή-
µατα, τότε η νέα εργοδοσία είναι υποχρεωµένη να πάρει τους
εργαζόµενους µε τα ίδια δικαιώµατα και τις ίδιες συµβάσεις. Οι
επιχειρηµατικοί όµιλοι δεν θέλουν αυτό ακριβώς.

Εσείς τι θα κάνετε; Εδώ θέλουµε συγκεκριµένη απάντηση. Την
περιµένουν οι εργαζόµενοι.

Βεβαίως, είχα κι άλλα να σας πω, αλλά δεν µας επιτρέπει ο
χρόνος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,

κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΕΦΗ ΑΧΤΣΙΟΓΛΟΥ (Υπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-

λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Επειδή είπατε ότι σ’ αυτό
το στάδιο γενικότητες δεν θα γίνουν αποδεκτές, εγώ σας είπα
ότι τα καταστήµατα της Περιφερειακής Διεύθυνσης Επιθεώρη-
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σης Εργασιακών Σχέσεων έχουν κάνει ό,τι είναι δυνατόν µέχρι
στιγµής. Από τα καταστήµατα του Νοµού Ηµαθίας έχουν υπο-
βληθεί δέκα µηνύσεις και του Νοµού Πέλλας είκοσι εννέα µηνύ-
σεις. Από τα καταστήµατα του Νοµού Χαλκιδικής έχουν γίνει
τριµερείς συναντήσεις και µηνύσεις για οφειλές δεδουλευµένων,
ενώ απ’ αυτά των Σερρών έχουν γίνει µηνύσεις για οφειλή δε-
δουλευµένων. 

Όλα αυτά είναι ενέργειες που έχει κάνει το Υπουργείο Εργα-
σίας και το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας. 

Θα καταθέσω στα Πρακτικά το σύνολο των ενεργειών, για να
ξέρουν και οι Βουλευτές το σύνολο των ενεργειών που έχουν
γίνει από τις Υπηρεσίες Ελέγχου των τοπικών Υπηρεσιών του Σώ-
µατος Επιθεώρησης Εργασίας.

Επίσης, θα ήθελα κάτι ακόµα να καταθέσω στα Πρακτικά, γιατί
αναφέρετε στην ερώτησή σας ότι δεν ενηµερώνονται οι εργαζό-
µενοι. Όλοι οι εργαζόµενοι ενηµερώνονται. 

Καταθέτω, λοιπόν και τα Πρακτικά συµφιλίωσης των τελευ-
ταίων τριµερών συναντήσεων που έγιναν στο Υπουργείο Εργα-
σίας, όπου φαίνεται η παρουσία των εργαζοµένων.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός κ. Έφη Αχτσιόγλου καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε σχέση µε το δώρο Χριστουγέννων, έχει γίνει αυτόφωρη ποι-
νική διαδικασία για τη µη καταβολή του δώρου Χριστουγέννων –
θα το δείτε στα Πρακτικά που έχω καταθέσει- και έχουν επι-
βληθεί οι διοικητικές και ποινικές κυρώσεις.

Σε σχέση µε το προεδρικό διάταγµα 178/2002, κανείς δεν αρ-
νείται ότι στην περίπτωση µεταβίβασης επιχείρησης όλες οι ερ-
γασιακές σχέσεις σε όποιο νέο σχήµα θα πρέπει να τηρηθούν
όπως ήταν και πριν και να µην υπάρξει καµµία επιβάρυνση και
καµµία χειροτέρευση των όρων εργασίας. Αυτό το έχει επισηµά-
νει το Υπουργείο Εργασίας από την πρώτη στιγµή στις συνεδριά-
σεις και στις τριµερείς συναντήσεις που γίνονται.

Το Υπουργείο Εργασίας έχει διευκρινίσει επίσης ότι δεν είναι
δυνατόν και σε οποιοδήποτε σχήµα αστικής µεταβίβασης, όπως
είναι η δικαιόχρηση, να υπάρχει οποιαδήποτε συµφωνία για χει-
ροτέρευση των όρων εργασίας. Και αυτό το έχει διευκρινίσει.

Σε σχέση µε το σχέδιο που υπήρχε για µεταφορά σε τρίτη επι-
χείρηση ή µε τη συµφωνία µε τρίτη επιχείρηση, επειδή αναφέρ-
θηκε αυτό το πράγµα από την επιχείρηση «ΚΑΡΥΠΙΔΗΣ», στο
πλαίσιο της ανεξάρτητης έρευνας που έκανε η Υπηρεσία για την
τήρηση των νόµιµων διατάξεων κλήθηκε η επιχείρηση εντός έξι
ηµερών από την κοινοποίηση του Δελτίου Εργατικής Διαφοράς
να προσκοµίσει στην υπηρεσία οποιαδήποτε συµφωνία µε τρίτη
επιχείρηση, όπως η «MARKET IN», προκειµένου να ελεγχθεί ως
προς το τµήµα που αφορά την τήρηση της εργατικής νοµοθε-
σίας.

Η επιχείρηση δεν προσκόµισε τα ζητηθέντα στοιχεία και η αρ-
µόδια υπηρεσία έβγαλε δελτίο ελέγχου και δροµολόγησε τις
προβλεπόµενες κυρώσεις.

Νοµίζω ότι καθίσταται σαφές µετά απ’ όλο αυτό ότι το Υπουρ-
γείο Εργασίας είναι µε την πλευρά των εργαζοµένων. Παρά τις
δυσκολίες, προσπαθεί να δώσει λύση το συντοµότερο δυνατόν
µε τον πιο αποτελεσµατικό τρόπο. Όµως, ξέρετε, στα µεγάλα
προβλήµατα οι λύσεις δεν δίνονται µόνο µε διαπιστώσεις. Δεν
αρκεί, δηλαδή, σε έναν ασθενή να του πεις ότι πρέπει να γίνει
καλά, ότι πρέπει ο ασθενής να είναι υγιής. Πρέπει να δουλέψει,
για να θεραπευτεί. Νοµίζω, λοιπόν, ότι το Υπουργείο Εργασίας
αυτό κάνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-
ριστούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ανακοινώσω
ότι η πρώτη µε αριθµό 321/9-1-2017 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταν-
τίνου Τζαβάρα προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού,
σχετικά µε την αναστολή της επαγγελµατικής δραστηριότητας
των µελών της Κυβέρνησης, δεν συζητείται λόγω φόρτου εργα-
σίας της κυρίας Υπουργού.

Επίσης, δεν συζητείται η δεύτερη µε αριθµό 115/5-10-2016
ερώτηση της Βουλευτού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαράτα-

ξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τον ειδικό φόρο κατανάλωσης
στο κρασί, λόγω φόρτου εργασίας του κ. Τσακαλώτου.

Τα ίδια περιλαµβάνονται και στο έγγραφο του Γενικού Γραµ-
µατέα της Κυβέρνησης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
της Παρασκευής 11 Νοεµβρίου 2016, της Δευτέρας 14 Νοεµ-
βρίου 2016 και της Πέµπτης 17 Νοεµβρίου 2016 και ερωτάται το
Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνε-

πώς τα Πρακτικά της Παρασκευής 11 Νοεµβρίου 2016, της Δευ-
τέρας 14 Νοεµβρίου 2016 και της Πέµπτης 17 Νοεµβρίου 2016
επικυρώθηκαν.

Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της τελευταίας επίκαιρης
ερώτησης. Είναι η τέταρτη µε αριθµό 329/10-1-2017 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον
Υπουργό Μεταναστευτικής Πολιτικής, σχετικά µε τη λήψη µέ-
τρων προστασίας των προσφύγων και µεταναστών από τη βαρυ-
χειµωνιά.

Κύριε Κατσώτη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω από τα ερωτήµατα: Τι θα κάνετε,

έτσι ώστε κανένας πρόσφυγας και µετανάστης να µη µένει σε
σκηνή και βέβαια, µπροστά και στον χειµώνα, κανένας να µην
είναι χωρίς θέρµανση, ηλεκτρισµό και νερό, χωρίς κατάλληλη για
τον χειµώνα σίτιση, χωρίς δηµόσια υγειονοµική περίθαλψη; Τι θα
κάνετε για να δοθούν άµεσα χειµωνιάτικα ρούχα και ειδικά κλι-
νοσκεπάσµατα µε ευθύνη των κρατικών υπηρεσιών;

Επίσης, τι θα κάνετε για να µετακινηθούν επειγόντως από τα
νησιά οι διπλά εγκλωβισµένοι πρόσφυγες και µετανάστες και να
σταµατήσουν -εµείς αυτό ζητούµε- οι σχεδιασµοί για δηµιουργία
κλειστών κέντρων κράτησης; Λέω τα ερωτήµατα και δίνουµε µε-
γαλύτερο βάρος σε αυτά.

Βεβαίως, εµείς σας καταλογίζουµε ευθύνες, κύριε Υπουργέ,
γιατί, παρά τις έγκαιρες και συνεχείς παρεµβάσεις και του κόµ-
µατός µας και φορέων του εργατικού λαϊκού κινήµατος για την
ανάγκη λήψης άµεσων µέτρων προστασίας των προσφύγων και
µεταναστών από τη βαρυχειµωνιά, παρά τις διαβεβαιώσεις σας
ότι όλα βαίνουν καλώς, ο πρόσφατος χιονιάς έφερε στην επιφά-
νεια τις δραµατικές συνθήκες διαβίωσης στα hot spots της Μό-
ριας Λέσβου, της Σάµου, της Χίου, αλλά και τους καταυλισµούς
της Μαλακάσας και αλλού.

Η ευθύνη είναι ακέραια της Κυβέρνησης για το ότι χιλιάδες άν-
θρωποι, µεταξύ των οποίων και µικρά παιδιά, ξεπαγιάζουν µέσα
σε σκηνές ή ακόµα σε κοντέινερς και στεγασµένους χώρους που
είτε δεν διαθέτουν είτε δεν λειτουργεί η θέρµανση.

Η Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ και όλοι όσοι υπερασπίζονται τη
συµφωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης-Τουρκίας φέρει ακέραια την ευ-
θύνη για αυτόν τον διπλό εγκλωβισµό, που σας είπα και στην
ερώτησή µου, των προσφύγων και µεταναστών στα νησιά του
Βόρειου και Ανατολικού Αιγαίου κάτω από αυτές τις άθλιες συν-
θήκες. Ευθύνεται η Κυβέρνηση για το ότι οι ΜΚΟ που λυµαίνον-
ται τα κοινοτικά κονδύλια και κάνουν κοµάντο στα hot spots και
στους καταυλισµούς, αποφασίζουν αν και πότε θα δοθούν στους
πρόσφυγες τα χειµωνιάτικα ρούχα, τα κλινοσκεπάσµατα που
προσέφερε ο λαός µας από το υστέρηµά του σε ένδειξη έµπρα-
κτης αλληλεγγύης.

Αποτελούν πρόκληση, τέλος, κύριε Υπουργέ -που δεν ξέρω,
φαντάζοµαι ότι εσείς αυτούς τους ισχυρισµούς δεν τους δέχε-
στε- δηλώσεις κυβερνητικών στελεχών, αρµοδίων κιόλας, ότι
«βολέψαµε από τους δέκα χιλιάδες τους εννιά χιλιάδες, ε, οι χί-
λιοι θα µείνουν στο έλεος του ψύχους». Νοµίζω ότι αυτή είναι µια
προκλητική δήλωση και δεν θα πρέπει να υπάρξει -βεβαίως, έτσι
έγινε στην πράξη- γιατί ο χειµώνας είναι µπροστά µας.

Αυτά είναι τα ερωτήµατα που σας έθεσα πριν και θα θέλαµε,
κύριε Υπουργέ, να δούµε τι µέτρα θα πάρετε γι’ αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΖΑΛΑΣ (Υπουργός Μεταναστευτικής Πολιτι-
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κής): Κύριε Κατσώτη, θέλω να σας πω το εξής, ότι καµµιά φορά
λάθος λεκτικά οδηγούν σε λάθος εντυπώσεις.

Αφήστε µε, λοιπόν, να σας πω ότι ανταποκριθήκαµε µε πολύ
µεγάλη ευθύνη στην προσπάθεια του ξεχειµωνιάσµατος και κα-
ταφέραµε περίπου πενήντα επτά χιλιάδες ανθρώπους να τους
έχουµε στεγασµένους και υπό θέρµανση και κανείς σε σκηνή.
Αυτό το πράγµα νοµίζουµε ότι το καταφέραµε. Αισθανόµαστε
βαρύτατη την ευθύνη για τους υπόλοιπους που δεν µπορέσαµε
να τα καταφέρουµε.

Γι’ αυτόν τον λόγο, όµως, δεν παραιτούµεθα, αλλά συνεχί-
ζουµε την προσπάθεια. Και ελπίζω πολύ γρήγορα να µπορώ να
σας πω ότι και γι’ αυτούς τους ανθρώπους βελτιώθηκαν οι συν-
θήκες της ζωής. Ήδη τώρα που µιλάµε µόλις έχω έρθει από τη
Λέσβο και µεθαύριο πάµε στη Σάµο. Γενικά γίνεται µια τεράστια
προσπάθεια. 

Ποτέ δεν είπα ότι όλα βαίνουν καλώς. Και επειδή ξέρω τη σο-
βαρότητά σας, θα σας παρακαλούσα να διαβάζετε εµένα και όχι
για εµένα. Εγώ είπα ότι στην ενδοχώρα τα καταφέραµε -και είναι
αλήθεια ότι τα καταφέραµε-, ότι στην ενδοχώρα έχουµε περίπου
πενήντα, πενήντα πέντε χιλιάδες ανθρώπους και ότι στα νησιά –
και το είπα έτσι ακριβώς, κύριε Κατσώτη- οι συνθήκες είναι πάρα
πολύ κακές και προσπαθούµε να τις βελτιώσουµε. 

Θα µπορούσα να σας αναλύσω –κάτι που νοµίζω ότι γνωρίζετε
µέσα από τις κοµµατικές σας οργανώσεις- ότι στα νησιά βρεθή-
καµε µπροστά σε µια αντίδραση, προκειµένου να βελτιώσουµε
τις συνθήκες και να δηµιουργήσουµε καινούργια σπιτάκια για να
µπουν µέσα. Για παράδειγµα, χρειαστήκαµε χώρους που δεν µας
δόθηκαν και διάφορα άλλα πράγµατα. Και αυτό δεν είναι µετά-
θεση ευθυνών. Όµως, για όνοµα του Θεού, καταλαβαίνετε ότι
δεν µπορεί κάποιος να παίρνει µια συνολική ευθύνη που δεν του
ανήκει. Θα αναλάβει το κοµµάτι της ευθύνης που του ανήκει.
Προσπαθούµε, λοιπόν! 

Τελειώνω µε δύο πράγµατα τα οποία, όµως, είναι και δευτε-
ρεύοντα. Δεν ισχύουν αυτά µε τα χειµωνιάτικα ρούχα. Μέσα στο
τελευταίο δίµηνο έχουµε στείλει δύο φορές πλήρες σετ σε όλους
µε sleeping bags, παπούτσια, γαλότσες, χειµωνιάτικα ρούχα και
αδιάβροχα. Ειλικρινά, κάνουµε µια τεράστια προσπάθεια. 

Όσον αφορά τώρα το θέµα Ευρώπη-Τουρκία, θα ήθελα να σας
πω ότι είναι µια θεµελιακή διαφορετική άποψη. Εγώ αυτό το κα-
ταλαβαίνω. Η Κυβέρνησή µας θεωρεί ότι αυτή η πολύ δύσκολη
συµφωνία πρέπει να τηρηθεί. Εσείς διαφωνείτε µε αυτό το
πράγµα, κάτι που είναι κατανοητό. Προφανώς µέσα σε τρία
λεπτά δεν µπορεί να αναπτυχθεί ένας πειστικός διάλογος και για
τους δύο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνοντας, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι αυτό το οποίο
προσπαθούµε, το κάνουµε µε πολλή φροντίδα και πολλή έγνοια.
Είµαστε ικανοποιηµένοι από το ξεχειµώνιασµα αυτής της τερά-
στιας πλειοψηφίας των ανθρώπων και σε σχέση µε άλλες πολύ
πιο προηγµένες από εµάς χώρες, κύριε Κατσώτη. Εµείς τις πε-
νήντα χιλιάδες θέσεις φιλοξενίας τις κάναµε µέσα σε επτά µήνες.
Η Γερµανία έχει ακόµη γήπεδα και εδώ όλοι µιλάνε για το Ελλη-
νικό, ενώ το Παρίσι έχει ακόµη ανθρώπους στις πλατείες. Διαλύ-
θηκε το Καλαί έτσι. Θέλω να σας πω ότι υπήρχαν αντικειµενικές
δυσκολίες. 

Είµαι, λοιπόν, ικανοποιηµένος από την προσπάθεια για το ξε-
χειµώνιασµα που έγινε στην ενδοχώρα. Είµαι ικανοποιηµένος
από την προσπάθεια για το ξεχειµώνιασµα που έγινε, όσον
αφορά αυτήν την τεράστια πλειοψηφία των ανθρώπων. Και είµαι
συντετριµµένος από το ότι δεν καταφέραµε αυτούς τους δύο χι-
λιάδες ανθρώπους να τους έχουµε στις ίδιες συνθήκες µε τους
άλλους. Πιστεύω ότι πολύ σύντοµα θα µπορώ να βγω απ’ αυτήν
τη συντριβή και να σας πω ότι και εκεί τα καταφέραµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Κατσώτη, έχετε τον λόγο για να δευτερολογήσετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτό το θέµα έχει συ-
ζητηθεί αρκετές φορές το τελευταίο διάστηµα µε αφορµή ερω-
τήσεις και επερωτήσεις και των άλλων κοµµάτων. Και εδώ η
Κυβέρνηση µέσα από εσάς έχει πει αρκετά πράγµατα σε σχέση
µε το τι θα κάνετε για να διαχειριστείτε µε τον καλύτερο τρόπο

το προσφυγικό θέµα, τα οποία βέβαια είναι πολύ πέρα από αυτά
που λέµε εµείς, όπως ότι η οριστική λύση είναι να υπάρχει σεβα-
σµός στα δικαιώµατα των προσφύγων και να πάνε σε όποια χώρα
θέλουν, χωρίς κανέναν περιορισµό. 

Όµως, εδώ η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει χτίσει τείχη. Η Ευρω-
παϊκή Ένωση µε τη δική σας σύµφωνη γνώµη εγκλωβίζει εδώ αυ-
τούς τους εξήντα τρεις χιλιάδες. Όπως λένε τώρα, οι πρόσφυγες
που είναι στην Ελλάδα έχουν φτάσει τους εξήντα τρεις χιλιάδες,
ίσως και παραπάνω. 

Και εσείς λέτε σήµερα ότι έχετε εξασφαλίσει στέγαση µε θέρ-
µανση στους πενήντα επτά χιλιάδες. Άρα, λοιπόν, έξι χιλιάδες
κόσµος είναι χωρίς θέρµανση και χωρίς στέγαση. Εξήντα τρεις
χιλιάδες είναι τώρα! Γιατί και αυτοί που είναι στο Ελληνικό, κύριε
Υπουργέ, και είναι στο γήπεδο, δεν είναι µε θέρµανση. Μικρά παι-
διά, έγκυες γυναίκες και άλλοι άνθρωποι ευάλωτοι είναι σε σκη-
νές µέσα στο γήπεδο –σε ένα γήπεδο του baseball- που δεν
θερµαίνεται και είναι ανοιχτό. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι και
αυτοί είναι στο κρύο, ξεπαγιάζουν! 

Εσείς είχατε πει εδώ, κύριε Υπουργέ, στην απάντησή σας, ότι
ετοιµάζετε καινούργια αξιοπρεπή campς στο επόµενο τρίµηνο.
Αυτή η δέσµευσή σας ήταν στις αρχές Οκτωβρίου. Σήµερα
έχουµε Ιανουάριο. Παρ’ όλα αυτά, καινούργια campς που θα στε-
γάσουν τέλος πάντων αξιοπρεπώς, µε στέγαση και θέρµανση,
δεν έχουν υπάρξει, έτσι ώστε να ολοκληρωθεί –εάν θέλετε- αυτό
για την ικανοποίηση των αναγκών αυτών που είναι σήµερα εδώ,
των προσφύγων και των µεταναστών.

Υπάρχει µία σειρά ζητήµατα µε τις ΜΚΟ. Γνωρίζω ότι εσείς
είστε µε αυτή τη γραµµή και µε αυτή τη λογική, ότι η ΜΚΟ είναι
πυλώνας που βοηθάει, είναι πυλώνας σηµαντικός. Και εσείς δέ-
χεστε αυτή τη γραµµή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, δηλαδή και να
χρηµατοδοτούνται και να µη δίνουν λογαριασµό και εν πάση πε-
ριπτώσει, να είναι κράτος εν κράτει µέσα σε κάθε camp που
υπάρχει σήµερα. Γιατί αυτό, κύριε Υπουργέ, το διαπιστώνουµε
και µόνοι µας. Είναι παραπάνω από αυτόν που έχει την ευθύνη
του camp. Πάνε και λένε «σας απαγορεύω». 

Έχετε πει ότι αυτές τις ανεξάρτητες κινήσεις που κάνουν οι
ΜΚΟ εσείς τις περιορίζετε. Όµως, κάθε φορά θα πρέπει να σας
καταγγέλλουν ανεξάρτητες κινήσεις και να τις περιορίζετε; Πώς
θα γίνει, δηλαδή; Είναι πολλές οι ΜΚΟ που δρουν, συνεχώς ξε-
φυτρώνει και µια ΜΚΟ. Και όπως έχουµε καταγγείλει εδώ, κύριε
Υπουργέ, το προσφυγικό έχει αξιοποιηθεί για µπίζνες, για κερ-
δοφορία κάποιων αετονύχηδων και εδώ φαίνεται ότι τα χρήµατα
που έρχονται δεν πάνε στους πρόσφυγες. Δεν λέω για την Κυ-
βέρνηση. Η Κυβέρνηση απολογείται. Έχει το κονδύλι, τον προ-
ϋπολογισµό, κάνει τους διαγωνισµούς.  Όµως, οι ΜΚΟ πού
δίνουν απολογισµό, κύριε Υπουργέ; Φέρτε µας τον απολογισµό
των ΜΚΟ, πόσα λεφτά έχουν πάρει και πού έχουν πάει αυτά.
Πρέπει µε ευθύνη η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει όλη αυτή την
ασυδοσία όλων αυτών των αετονύχηδων, που σήµερα καρπώ-
νονται, τσεπώνουν τέλος πάντων, ροκανίζουν αυτά τα λεφτά που
πρέπει να πάνε στους πρόσφυγες. 

Τελειώνω, κύριε Υπουργέ. Εµείς λέµε ότι επειδή ο χειµώνας
είναι µπροστά, πρέπει να παρθούν µέτρα, µπορεί να βρεθούν λύ-
σεις. Και οι λύσεις στα νησιά όπου υπάρχει αυτό το πρόβληµα
είναι να φύγουν άµεσα από εκεί αυτοί που έχουν ήδη καταγραφεί
για πολιτικό άσυλο. Γι’ αυτούς, κύριε Υπουργέ, µπορείτε να το
κάνετε, αυτούς που καταγράφηκαν χθες να τους πάρετε σήµερα
και να έρθουν. Δεν µπορείτε να τους έχετε εκεί. Παρ’ όλο που
εµείς δεν συµφωνούµε να είναι εκεί και λέµε ότι πρέπει να µετα-
κινηθούν άµεσα, µπορούν να µετακινηθούν και για λόγους τέτοι-
ους, ανθρωπιστικούς, κύριε Υπουργέ, για να µην ξεπαγιάζουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,
κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΖΑΛΑΣ (Υπουργός Μεταναστευτικής Πολιτι-
κής): Κύριε Κατσώτη, επιτρέψτε µου να σας διευκρινίσω το εξής.
Πρόκειται για πολύ µεγάλο λάθος ότι εγώ έχω τη λογική ότι οι
ΜΚΟ είναι πυλώνας. 

Πιστέψτε µε, όλη µου τη ζωή η λογική µου είναι ότι ο πυλώνας
παροχής υπηρεσιών και ελέγχου των υπηρεσιών είναι το κράτος.
Οι ΜΚΟ είναι ένα κοµµάτι όλου αυτού του πράγµατος, και αυτό
θέλω να το πιστέψετε. Όλη µου η ζωή έχει κινηθεί σε αυτό το
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επίπεδο. 
Είναι διαφορετικό πράγµα το ότι αυτή τη στιγµή εµείς αντιστα-

θήκαµε, χρήµατα δόθηκαν σε θεσµικές και µη κυβερνητικές ορ-
γανώσεις. Όσο και να φωνάξουµε, η δουλειά µας είναι να µείνουν
εδώ όσα παραπάνω χρήµατα από αυτά µπορούν. 

Έχετε δίκιο, δεν έχουµε µεγάλες δυνατότητες ελέγχου. Το
απαιτούµε και εµείς από την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά ξέρετε ότι
αυτά είναι νοµικές διαδικασίες, τις οποίες δεν αρκεί η βούλησή
σου ή η κοινωνική σου διάθεση για να µπορέσεις να τις λύσεις. 

Φεύγουν αυτοί που δικαιούνται, αυτοί οι οποίοι έχουν πάρει το
τρίπτυχο -αυτό εννοείτε-, δηλαδή, που έχει κριθεί ότι είναι ευά-
λωτοι και ότι δικαιούνται να ζητήσουν άσυλο στην Ελλάδα. Φεύ-
γουν. 

Έχουµε µεταφέρει µέσα σε τρεις µήνες περίπου τέσσερις χι-
λιάδες ανθρώπους από τα νησιά. Τις τελευταίες είκοσι πέντε
µέρες µεταφέραµε οκτακόσιους από τη Μυτιλήνη, αλλά η µετα-
φορά δεν µπορεί παρά να γίνει µε βάση τη συµφωνία της Ευρώ-
πης και της Τουρκίας. Το επισπεύδουµε. Έχετε δίκιο, το προ-
σπαθούµε. Νοµίζω ότι και από τα νησιά µπορούν να σας το βε-
βαιώσουν αυτό.

Μας αδικείτε. Στο Ελληνικό οι σκηνές που υπάρχουν -που δεν
τις έκρυψα, τις είπα- είναι σκηνές πολικού τύπου µε θέρµανση.
Οι µετρήσεις είναι ότι όταν έξω έχει -6 έως 1 βαθµό µέσα έχει 16

µέχρι 19. Και όταν έξω έχει -2 µέχρι 4 βαθµούς, µέσα έχει 20 βαθ-
µούς. Αυτό δεν αφαιρεί την ευθύνη µας να καλύψουµε την κατά-
σταση που έχει δηµιουργηθεί στα νησιά. Ελπίζω την επόµενη
φορά να µην σας επιτρέψω, λόγω πρακτικής, να υποβάλετε µια
τέτοια ερώτηση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Με τη

συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.00’ λύεται η συνεδρίαση για
την Τετάρτη 18 Ιανουαρίου 2017 και ώρα 10.00’, µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: Συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως,
σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρω-
τοβουλία της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δη-
µοκρατικής Συµπαράταξης (ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ) κ. Φωτεινής
(Φώφης) Γεννηµατά, σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, σχετικά µε
τον πρωτογενή τοµέα και τους αγρότες, σύµφωνα µε την ειδική
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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